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  E martë, 1 shkurt 20221 

  [Seancë e hapur] 2 

  [I akuzuari hyn në sallën e gjyqit]3 

  --- Seanca fillon në orën 11.03 paradite4 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]5 

[Përmes videolidhjes] Mirëdita. 6 

Zonja Sekretare, paraqitni lëndën ju lutem.7 

SEKRETARI I SEANCËS: [Përkthim] Mirëdita, të nderuar8 

Gjykatës. Kjo është lënda me numër KSC-BC-2020-05, Prokurori i9 

Specializuar kundër Salih Mustafës.10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]11 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Sekretar. 12 

Së pari, u kërkoj të pranishmëve të prezantohen. 13 

Zoti Prokuror.  14 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Mirëdita, të nderuar Gjykatës.15 

Mirëdita, të gjithëve. Prokuroria përfaqësohet sot nga Silvia16 

D’Ascoli, Ndihmësprokurore e ZPS-së; Julie Mann, Menaxhere e17 

Lëndës; Ari Bilotta, stazhiere në ZPS. Në ndonjë moment të18 

ditës do të mund të vijë edhe Zëvendësprokurori i19 

Specializuar, Alex Whiting. Ndërsa mua më quajnë Cezary20 

Michalczuk, Prokurori i ZPS-së.21 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]22 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Prokuror. 23 

Mbrojtësja e Viktimave, keni fjalën. 24 

ZNJ. MARIE-PIER BARBEAU: [Përkthim] Mirëdita, të nderuar25 
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Gjykatës. Mirëdita, të gjithëve. Sot ekipi i viktimave1 

përfaqësohet nga doktoreshë Anni Pues dhe, unë, Marie-Pier2 

Barbeau, si Ndihmësmbrojtëse.3 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]4 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit. 5 

Avokat i Mbrojtjes, keni fjalën.6 

Z. VON BONE: [Përkthim] Mirëdita, i nderuar Gjykatës.7 

Mbrojtja përfaqësohet sot nga unë, Julius Von Bone; nga8 

bashkëmbrojtësi zoti Betim Shala; hetues, zoti Fatmir Pelaj.9 

Dhe në sallë sot ndodhet dhe zoti Mustafa. 10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]11 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti avokat. 12 

Për procesverbalin, ky gjykim zhvillohet përpara Trupit13 

Gjykues numër I. 14 

Siç e shihni, Kryegjykatësja e këtij Trupi Gjykues është15 

e pranishme përmes videolidhjes. Sipas rregullit 19 të16 

Rregullores, Kryegjykatësi duhet të jetë i pranishëm në çdo17 

moment të procedurës. Dhe unë për shkak të rregullave të18 

KOVIDIT, nuk mund të isha e pranishme sot në sallë, por jam e19 

pranishme përmes videolidhjes. 20 

Kjo i është komunikuar dhe Kryetares së Dhomave të21 

Specializuara të Kosovës dhe unë jam në gjendje që të22 

komunikoj me kolegët e Trupit Gjykues gjatë gjithë kohës. Dhe23 

ky sesion do të bëhet i hapur.24 

Sot kemi planifikuar dëshminë e dëshmitarit 4849, zotit25 
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Fatmir Humolli, e Trupi Gjykues ka planifikuar që sot të bëhen1 

vetëm pyetjet e ZPS-së për dëshmitarin, për aq sa mund të2 

bëhen në sesion publik. 3 

Zoti Prokuror, kam një pyetje për ju. A keni ndërmend që4 

të kaloni në sesion privat gjatë pyetjeve që do t’ia bëni5 

dëshmitarit që e keni thirrur? Keni fjalën.6 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, ne7 

planifikojmë që tërësinë e dëshmisë së këtij dëshmitari do ta8 

mbajmë në sesion të hapur. 9 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]10 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Prokuror. 11 

Atëherë, për sot do të përpiqemi që të përfundojmë12 

pyetjet që Prokuroria do t’ia bëjë dëshmitarit të thirrur prej13 

saj. 14 

Mbrojtësja e Viktimave, a mund të parashikoni që në këtë15 

moment nëse dëshironi të bëni pyetje në sesion privat? 16 

ZNJ. BARBEAU: [Përkthim] Jo. Po të kemi pyetje, këto do17 

të jenë në sesion të hapur. 18 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]19 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit. 20 

Zoti Avokat, a mund të parashikoni se ç’lloj pyetjesh do21 

të mund të bëni?22 

Z. VON BONE: [Përkthim] Sigurisht që do të kemi pyetje të23 

cilat do të kem nevojë për sesion privat, e nderuar Gjykatëse. 24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]25 
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[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti avokat. 1 

Kjo do të thotë se sot do të bëjmë pyetjet që Prokuroria2 

do t’ia bëjë dëshmitarit dhe pyetjet nga Mbrojtësja e3 

Viktimave. Dhe do të bëjmë një seancë tjetër, po jo sot, për4 

kundrapyetjet që Mbrojtja do t’ia bëjë dëshmitarit. 5 

Tani sa i takon orarit. Jam informuar -- jo sa i takon6 

kalendarit, data 11, 14, 15 dhe 16 e shkurtit palët dhe7 

Mbrojtësja e Viktimave janë të gatshëm për seanca të tjera. A8 

është e saktë kjo? 9 

Do ta fillojë nga ju, zoti Prokuror.10 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, kështu11 

është. Ne jemi të gatshëm, disponibël në çdo moment. 12 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]13 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Prokuror. 14 

Mbrojtësja e Viktimave, ekipi juaj, ekipi që përfaqëson15 

viktimat, do të jetë e gatshme këto ditë?16 

ZNJ. PUES: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, po punojmë për17 

këtë dhe do të bëjmë të mundshme ç’të mundemi në ndonjë prej18 

këtyre ditëve. Është punë në proces kjo, por me një farë19 

besueshmërie mund të themi që do ta sigurojmë praninë.20 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]21 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit për fleksibilitetin. 22 

 Avokat i Mbrojtjes për ju, ju jeni të gatshëm, pra, që të23 

jeni të pranishëm me ato data?24 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, kemi një25 
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preferencë, do të preferonim datën 11, 16 dhe 17 të shkurtit.1 

Dhe nëse kjo do të ishte krejt e pamundur, atëherë do të2 

mbetej data 14 dhe 15. 3 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]4 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, Avokat i Mbrojtjes. E5 

mbajta shënim. 6 

Afatet do të ndryshohen në vendimin tonë për zhvillimin e7 

procedurës, sigurisht. Sot, më vonë, do lëshoj një urdhër8 

gojarisht ose mund të lëshojmë një vendim me shkrim më vonë9 

gjatë kësaj jave për planifikim të mëtejshëm për dëshminë e10 

këtij dëshmitari dhe për hapat e tjera proceduralë që kemi11 

parashikuar që të bëjmë në mënyrë që të përputhen afatet me12 

këto. 13 

Atëherë, a ka ndonjë pyetje në këtë moment përpara se të14 

kërkoj që të futet dëshmitari në sallë. 15 

Zoti Prokuror.  16 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, nuk është17 

se është pyetje, por sa i takon përcaktimit të datës së18 

seancave ne çdo datë që mund të përzgjidhni ju nuk ka problem19 

për ne, por duhet të marrim parasysh edhe datën që do të ishte20 

e volitshme për dëshmitarin, sepse ai udhëton. Është deputet i21 

Kuvendit të Kosovës dhe duhet marrë parasysh dhe situata e22 

KOVIDIT në Kosovë dhe të gjitha këto duhen mbajtur parasysh. 23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]24 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Prokuror, që ma25 
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rikujtuat këtë. 1 

Mbrojtësja e Viktimave?2 

ZNJ. BARBEAU: [Përkthim] Jo, ne nuk kemi asgjë tjetër për3 

të shtuar.  4 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]5 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit. 6 

Zoti avokat i mbrojtjes. 7 

Z. VON BONE: [Përkthim] Po, e nderuar Gjykatëse. Do të8 

doja që ta informoja Trupin Gjykues për sa vijon të paktën.9 

Dëshmitari që është thirrur si dëshmitar i Prokurorisë në10 

prill të vitit që shkoi është paraqitur nga ekipi i Mbrojtjes11 

si dëshmitar i Mbrojtjes. 12 

Dhe, pikë së pari, nuk na pëlqen sjellja e Prokurorisë në13 

kuptimin që ja ka marrë dëshmitarin Mbrojtjes. Nuk na pëlqen14 

as kjo lloj sjelljeje. Nuk është një sjellje e mirë dhe nuk15 

kemi dhënë pëlqim për këtë.  16 

Prandaj, do të donim shumë të dinim, duke qenë se po na17 

afrojnë dhe afatet, cila do të jetë pasoja e kësaj për çdo18 

angazhim në të ardhmen sepse ne parashikojmë që ekziston19 

mundësia që kjo mund të ndodhë sërish dhe do të donim të dinim20 

se ç’këndvështrim mban Trupi Gjykues për këtë çështje. 21 

Edhe një herë, Mbrojtja e ka intervistuar zoti Humolli22 

nga fillimi apo nga fundi i marsit, besoj, në vitin 2021, ne23 

kemi dhënë njoftim atëherë sa i takon llojit të alibisë nga24 

Mbrojtja dhe ne mendojmë se nga kjo perspektivë, nga ky25 
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këndvështrim nuk është një mënyrë e mirë nga ana e Prokurorisë1 

duke na e marrë, na e rrëmbyer, nëse mund ta them, pra, ta2 

marrë dëshmitarin e Mbrojtjes dhe ta fusë në listën e3 

dëshmitarëve të Prokurorisë. 4 

Deshëm ta informojmë Trupin Gjykues për këtë. Zoti5 

Humolli mbetet në listën tonë si listë e dëshmitarëve të6 

Mbrojtjes hë për hë. Sigurisht, në një moment, ne do të bëjmë7 

një seancë përgatitore të Mbrojtjes dhe do të donim të dinim8 

se cila do të ishte pasoja e faktit që Prokuroria është sjellë9 

kështu për këtë çështje.10 

Faleminderit shumë. Këtë desha t’ia bëjë me dije Trupit11 

Gjykues.12 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]13 

[Përmes videolidhjes] Zoti Prokuror, po vë re që jeni ngritur14 

në këmbë, po desha t’i bëj disa pyetje për sqarim zotit Avokat15 

të Mbrojtjes. Do t’ju jepet fjala dhe juve që të reagoni. Por,16 

fillimisht, do të doja që t’i bëja disa pyetje Avokatit të17 

Mbrojtjes. Faleminderit. 18 

Avokat i mbrojtjes, ju po i kërkon mendim Trupit Gjykues,19 

po a mundet të më thoni me saktësi, sigurisht, ju na keni bërë20 

me dije faktin që Prokuroria ka thirrur për të dëshmuar të21 

njëjtin dëshmitar që ju e keni prezantuar si një prej22 

dëshmitarëve të Mbrojtjes, por çfarë doni të thoni me pyetjen23 

"cilat janë pasojat për angazhimet në të ardhmen" se nuk e kam24 

të qartë?25 
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Z. VON BONE: [Përkthim] Kjo çështje gjyqësore nuk është e1 

izoluar, është krejt e pazakontë që Prokurori të marrë një2 

dëshmitar të Mbrojtjes. Nuk e dimë se cila do të jetë pasoja e3 

këtij fakti. Ne nuk besojmë se kjo është mënyra e duhur se si4 

duhet të sillet Prokuroria. 5 

Deshëm që të siguroheshim që, pikë së pari, Trupi Gjykues6 

të jetë në dijeni të këtij problemi dhe t’ju bëj me dije që7 

nuk jemi në pajtim, pra, nuk pajtohemi me këto lloj sjelljeje8 

dhe duam të dimë se cili është mendimi i Trupit Gjykues se9 

çfarë do të thoshte kjo nëse ndonjë dëshmitar tjetër do të10 

dalë. Do të thotë që ne e dimë që nuk është mbyllur ende11 

paraqitja e provave nga Prokuroria edhe pse e kemi një ide për12 

këtë. Po cila do të ishte pasoja e kësaj lloj sjelljeje. 13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]14 

[Përmes videolidhjes] Gjithçka që ka të bëjë me dëshmitarët që15 

ju do të thërrisni, Avokat i Mbrojtjes, për paraqitjen e16 

provave nga Mbrojtja do të diskutohet në konferencën17 

përgatitore të Mbrojtjes, kështu që unë këtë temë do ta lija18 

për atë moment, pra, për të diskutuar pasojat e mundshme.19 

Dhe, Avokat i Mbrojtjes, ne jemi në dijeni që ky ishte20 

dëshmitar i Mbrojtjes dhe është, vazhdon të jetë dëshmitar i21 

Mbrojtjes. Nuk do të doja të thosha shumë për këtë. Do ta22 

shtyjmë për më vonë këtë diskutim në konferencën përgatitore23 

të Mbrojtjes.24 

Shoh që është ngritur në këmbë zoti Prokuror. 25 
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Zoti Prokuror, doni të thoni diçka për këtë çështje?1 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Po, e nderuar Gjykatëse,2 

faleminderit. Disa sqarime dhe mbase edhe mund të ndihmojmë me3 

ndonjë informacion sa i takon procedurës së ardhshme për këtë4 

dëshmitar. 5 

Sa për sqarim, Mbrojtja ka rënë dakord që ky dëshmitar të6 

intervistohet nga ZPS-ja. Përpara se ta bënim këtë intervistë,7 

ne kemi qenë në kontakt me diskutime me avokatin e Mbrojtjes.8 

Ai tha s’ka problem që ZPS-ja t’i afrohet dhe ta kontaktojë,9 

pra, dhe ta intervistojë këtë dëshmitar dhe ne vepruam siç10 

ramë dakord. 11 

Së dyti, ZPS-ja e ka kryer këtë intervistë duke zbatuar12 

me rreptësi ligjin dhe procedurën, Rregulloren pra. Ne e kemi13 

regjistruar intervistën me audio dhe me video dhe ja kemi14 

nxjerrë këtë intervistë Trupit Gjykues dhe Mbrojtjes që ta15 

shohin të gjithë se çka aty. 16 

Së treti, dëshmitari është përfshirë në listën e17 

dëshmitarëve të ZPS-së që më 13 [sipas përkthimit] korrik të18 

vitit 2021, pra, ka disa muaj dhe rregullisht, në mënyrë të19 

përmuajshme e kemi dhënë emrin e tij - për shembull, më 2320 

nëntor 2021 - si dëshmitari që ne e kishim propozuar për21 

seancat e ardhshme.  22 

Si me çdo dëshmitar që është paraqitur përpara këtij23 

Trupi Gjykues, detyrimi i dëshmitarit është të thotë të24 

vërtetën, pavarësisht se cila është pala që e merr në pyetje.25 
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Të dyja palëve do t’i jepet mundësia që të nxjerrin dëshmi që1 

kanë lidhje me provat që ata dëshirojnë të paraqesin.2 

Ne sa i takon aspekteve procedurale, pra, sesi ta3 

trajtojmë këtë dëshmitar, për secilën palë mund të propozonim4 

një zgjidhje të cilën mbase mund ta marrin në konsideratë të5 

nderuarit Gjykatës.  6 

Sot, zoti Fatmir Humolli paraqitet si dëshmitar i ZPS-së,7 

ne mund t’i bëjmë pyetjet sigurisht, pyetjet dëshmitarit që e8 

kemi thirrur. Pastaj Mbrojtja mund të mos ketë asnjë kufizim9 

kohor sa i takon kundrapyetjeve që do t’ia bëjë. Nuk duhet të10 

ketë asnjë kufizim për këtë. 11 

Pastaj Mbrojtja mund të mos jetë në gjendje që të nxjerrë12 

prova që lidhen me provat që dëshiron t’i paraqesë. Por ne, si13 

Prokurori, nuk ishim kundër pyetjeve orientuese që mund t’ia14 

bëj Mbrojtja. Sigurisht, do të kishim kundërshti vetëm për15 

pyetje të cilat do të cenonin integritetin e procedurës. 16 

Mbrojtja, sigurisht, mund të vendosë që t’i bëjë pyetje17 

vetë pastaj këtij dëshmitari, pra, ta thërrasë dëshmitarin kur18 

gjatë paraqitjes së provave të Mbrojtjes për të pasur dy herë19 

dëshmi. Por në këtë rast, duhet të mbajmë parasysh që kjo mund20 

të sillte çuarje dëm të burimeve në Gjykatë. 21 

GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Përpara se të vazhdojmë22 

duhet t’ju informojë se një tjetër përfaqësues i ZPS-së ka23 

hyrë në sallë dhe në emrin tuaj, dua t’i kërkoj që të24 

prezantohet. 25 
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KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]1 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Gjykatës. Do t’i2 

lutem, anëtarit të ri të ZPS-së që të prezantohet për3 

procesverbalin. 4 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit, e nderuar5 

Gjykatëse.  Faleminderit që më kujtuat, për shkak të6 

diskutimit të nxehtë nuk mu kujtua që ta prezantoj. 7 

Por, siç e thashë më përpara, zoti Alex Whiting do të8 

vinte do të rrinte dhe ja ka ardhur. Është Zëvendësprokuror i9 

Specializuar Alex Whiting ndodhet këtu me ne.10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]11 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Prokuror. U mbajt12 

shënim për procesverbalin. 13 

Zoti Prokuror, e mbaruat atë që deshët të thoshit?14 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Në këtë moment po, kam15 

përfunduar. 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]17 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Prokuror. 18 

Zoti Avokat i mbrojtjes, dëshironi që të thoni diçka19 

lidhur me këtë?20 

Z. VON BONE: [Përkthim] Po, e nderuara Gjykatëse. Nja dy21 

komente. 22 

Vërtetë që Prokuroria më ka kërkuar aso kohe nëse23 

Prokurori mund të bënte intervistë me zotin Humolli. Mirëpo,24 

aso kohe më tha që nuk kishte të bënte kryesisht me këtë25 
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çështje gjyqësore por më në përgjithësi për një temë tjetër.1 

Përpos kësaj, sigurisht, që e kemi lexuar deklaratat e zotit2 

Humolli, që nuk ishte aspak se çfarë kisha unë në mendje dhe3 

as ajo që më kishte propozuar Prokurorja aso kohe. Ky është4 

njëri problem.5 

Unë mbajta shënim atë që tha Prokurori sa i takon6 

kufizimit apo moskufizimit kohor dhe pyetjeve orientuese apo7 

kjo jo orientuese. Por unë mendoj dhe nuk është hera e parë që8 

ndodhë kjo gjë, me apo pa pëlqimin tonë, që Prokuroria9 

kontakton dëshmitarë të Mbrojtjes. Prandaj, ne mendojmë se10 

sidomos sa i takon futjes së njerëzve në listë zëvendësimi i11 

dëshmitarëve me dëshmitarë të Mbrojtjes, kjo nuk është mënyra12 

e cila ne mendojmë se është e drejtë dhe e duhur në këtë rast. 13 

Prandaj deshëm të siguroheshim që Gjykatësit të ishin në14 

dijeni të kësaj. Unë, në këtë rast, nuk mbaj qëndrimin që ne15 

duhet të ishim jo të gatshëm për ta hequr këtë person nga16 

lista e dëshmitarëve të Mbrojtjes. Siç e tha edhe e nderuara17 

Gjykatëse, kjo do të diskutohet gjatë konferencës përgatitore18 

të Mbrojtjes. 19 

Kështu që hë për hë, unë do të mjaftohesha në këto20 

komente. 21 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]22 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti avokat i mbrojtës. 23 

Në fakt, pyetja ime tjetër do të kishte qenë që: "A do të24 

përfshihej ky dëshmitar në listën e dëshmitarëve të25 
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Mbrojtjes?", por ju ja dhatë përgjigjen kësaj pyetjeje. Ju nuk1 

mund ta dorëzoni listën e dëshmitarëve brenda afatit të2 

vendosur nga Trupi Gjykues dhe të fusni apo jo emrin e këtij3 

dëshmitari në listë. 4 

Sigurisht, për këtë do të dëgjojmë parashtrimet nga palët5 

dhe nga Mbrojtësja e Viktimave në konferencën e ardhshme për6 

ecurinë e çështjes dhe Trupi Gjykues mund të marrë një vendim7 

në bazë të rregullit 119 të Rregullores duke mbajtur parasysh8 

edhe pyetjet edhe përgjigjet që do të bëhen me këtë dëshmitar9 

sot në seancën tjetër. Dhe i mbajtëm shënim komentet tuaja,10 

avokat i mbrojtjes.  11 

Nuk ja kam dhënë fjalën Mbrojtëses së Viktimave. Dëshiron12 

të thotë diçka, Mbrojtësja e Viktimave?13 

ZNJ. BARBEAU: [Përkthim] Jo, e nderuar Gjykatëse. S’kemi14 

komente për këtë çështje në këtë moment. Faleminderit.15 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]16 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit. 17 

Zoti Prokuror, dëshironi të keni fjalën? Keni fjalën. 18 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse,19 

faleminderit. 20 

Një sqarim. Në diskutimet me kolegun e nderuar, zotin Von21 

Bone, ne s’kemi përmendur kurrë, s’kemi diskutuar kurrë22 

objektin e ekzaminimit që do t’ia bënte këtij dëshmitari23 

Prokuroria. Sepse kështu funksionon Prokuroria. Ne nuk24 

diskutojmë për përmbajtjen e pyetjeve tona dhe për objektin e25 
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ekzaminimit. Në momentin që ne e përfundojmë, ne ia nxjerrim1 

transkriptin Trupit Gjykues dhe palës tjetër. Kështu që nuk2 

është rasti, siç pretendon zoti Von Bone, që e paskemi3 

diskutuar objektin e pyetjeve që do t’ia bënim dëshmitarit4 

përpara se ta bënim këtë gjë. 5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]6 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Prokuror. 7 

Zoti avokat. 8 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, patjetër --9 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]10 

[Përmes videolidhjes] Zoti avokat, ju lutem prisni sa të11 

mbaroj unë fjalinë se pastaj fillojmë dhe kemi përsëri12 

probleme me përkthimin. 13 

Faleminderit, zoti avokat, keni fjalën.  14 

Z. VON BONE: [Përkthim] Faleminderit, e nderuar15 

Gjykatëse, patjetër. Siç e thatë ju edhe kohët e fundit kur16 

Prokuroria i kërkoi Mbrojtjes pëlqim për të intervistuar17 

dëshmitarët e Mbrojtjes, ne e pyetëm Zyrën e Prokurorisë se18 

për çfarë doni ta bëni këtë dhe nuk na dhanë asnjë sqarim për19 

këtë çështje. Sa më takon mua nuk kemi marrë sqarim për këtë20 

çështje. Dhe thamë, meqenëse nuk ka sqarim për këtë çështje,21 

nuk do ta japim pëlqimin tonë. 22 

E megjithatë, Prokuroria as e pati problem dhe Mbrojtja e23 

ka zbuluar që ata vazhduan, vepruam. Po ne besojmë që nuk24 

është kjo mënyra sesi duhet të sillet Prokuroria dhe nuk na25 
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pëlqen aspak kjo gjë. Faleminderit shumë, e nderuar Gjykatëse.1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]2 

[Përmes videolidhjes] Do të vijojmë tani me dëshmitarin.3 

Zonja Asistente e sallës, ju lutem shoqëroheni4 

dëshmitarin të hyjë në sallë. 5 

[Dëshmitari hyn në sallën e gjyqit]6 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]7 

[Përmes videolidhjes] Zoti Humolli, mirëdita. Mirë se erdhët8 

në Dhomat e Specializuara.9 

DËSHMITARI: Mirëdita. Mirë se ju gjej.10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]11 

[Përmes videolidhjes] Më dëgjoni mirë?12 

DËSHMITARI: Po. 13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Më14 

shihni në ekran, në ekranin në të majtën tuaj.15 

DËSHMITARI: Përshëndetje. 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]17 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit. Unë jam përmes18 

videolidhjes sot e pranishme për shkak të pandemisë së19 

KOVIDIT, se kam dalë pozitive nga testi dhe kështu që po marr20 

pjesë në këtë mënyrë.21 

Si jeni, pikë së pari22 

DËSHMITARI: Mirë shumë. 23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]24 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit. 25 
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Zoti Humolli, sot do të fillojmë me dëshminë tuaj. Jeni1 

thirrur që të dëshmoni përpara Dhomave të Specializuara, në2 

çështjen gjyqësore, Prokurori i Specializuar kundra Salih3 

Mustafës, për ta ndihmuar Trupin Gjykues për të marrë një4 

vendim. 5 

Do të duhet që të bëni deklaratën solemne për të thënë të6 

vërtetën sipas rregullit 149 të Rregullores.  Do t’u bëjnë7 

pyetje përfaqësuesit e Prokurorisë, përfaqësuesit e ekipit që8 

përfaqëson viktimat pjesëmarrëse në procedurë dhe nga avokati9 

i mbrojtjes së zotit Mustafaj dhe në fund nga Gjykatësit,10 

anëtarët e këtij Trupi Gjykues. 11 

Dëshiroj që t’ju jap disa udhëzime sesi t’u përgjigjeni12 

pyetjeve të cilat do t’jua bëjnë.13 

Zoti Humolli, dëgjojini me kujdes secilën pyetje, nëse14 

nuk e kuptoni lirisht mund të kërkoni që pyetjen t’jua15 

përsërisin. Duam që të thoni të vërtetën dhe të na thoni çfarë16 

keni parë, çfarë keni dëgjuar, çfarë keni përjetuar, çfarë17 

keni ndjerë vet. Nëse nuk e keni dëgjuar apo parë vetë, ju18 

lutem na thoni që është kështu dhe, pastaj, të na tregoni sesi19 

e keni marrë vesh. 20 

Mund të mos ju kujtohen të gjitha hollësitë dhe nuk ka21 

problem për këtë. Kështu që mos hamendësoni, mos sajoni, nuk22 

ka asgjë të keqe që të thoni “Nuk e di” apo “Nuk më kujtohet”. 23 

Janë të qarta të gjitha deri këtu, zoti Humolli?24 

DËSHMITARI: Po, i kam të qarta. 25 
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KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]1 

[Përmes videolidhjes] Dëshiroj që t’ju jap edhe disa këshilla2 

praktike përpara se të vazhdojmë, si vijon. 3 

Gjithçka që themi këtu përkthehet dhe regjistrohet,4 

prandaj dhe është e rëndësishme që të flisni afër mikrofonit -5 

keni dy mikrofonë në të dyja anët, po, dy mikrofon në të dyja6 

anët – të flisni qartë dhe të flisni ngadalë për t’u dhënë7 

mundësi përkthyesve që të përkthejnë gjithçka. Çka është po8 

ashtu e rëndësishme është që nuk duhet të filloni të flisni pa9 

mbaruar personi, domethënë, duhet të prini njëherë që të10 

mbarojë personi që jua bën pyetjen pastaj të filloni të11 

flisni. 12 

Kur t’ju bëhet një pyetje, ju lutem, numëroni me vete13 

deri në pesë dhe vetëm pas kësaj mund të jepni përgjigje.14 

Sepse kjo pauzë prej pesë sekondash, na jep neve mundësinë që15 

të dëgjojmë siç duhet, të regjistrojmë dhe të përkthejmë siç16 

duhet gjithçka që thoni ju. Nëse keni pyetje, ose keni nevojë17 

për pushim apo keni nevojë për ndihmë, në çdo moment, ju18 

lutem, lirisht ngrini dorën dhe jua jap unë fjalën. 19 

I kuptuat të gjitha këto, zoti Humolli?20 

DËSHMITARI: I kam të qarta. 21 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]22 

[Përmes videolidhjes] Shumë mirë. 23 

Si me çdo dëshmitar, do t’ju kërkoj tani që të lexoni24 

deklaratën solemne për të thënë të vërtetën.  Ju rikujtoj që25 
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përbën vepër penale në juridiksionin e Dhomave të1 

Specializuara që të jepet dëshmi e rreme. E kuptuat këtë?2 

DËSHMITARI: Po. 3 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]4 

[Përmes videolidhjes] Zonja Asistente e sallës, ju lutem5 

ndihmojeni dëshmitarin me deklaratën solemne. 6 

Zoti Humolli, ju lutem lexoni tekstin që jua dhanë.7 

DËSHMITARI: I ndërgjegjshëm për rëndësinë e dëshmisë sime8 

dhe përgjegjësinë time ligjore, deklaroj solemnisht se do të9 

them të vërtetën, krejt të vërtetën dhe vetëm të vërtetën dhe10 

nuk do të mbaj të fshehtë asgjë për të cilën kam dijeni. 11 

  DËSHMITARI: FATMIR HUMOLLI12 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]13 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Humolli. 14 

Sot përfaqësuesi i Prokurorisë do t’ju bëjë pyetje. Nëse15 

do të ketë kohë edhe Mbrojtësja e Viktimave.  Nuk do të -- ose16 

më saktë, Avokati i Mbrojtjes nuk do t’ju bëjë pyetje sot, as17 

nesër, sepse nuk mund të jem unë fizikisht e pranishme në18 

sallë dhe Avokati i Mbrojtjes do t’ju bëjë disa pyetje të19 

cilat kërkojnë që të kalojmë në sesion privat dhe unë nuk mund20 

ta ndjek procedurën përmes videolidhjes nëse është private. 21 

Prandaj, më vjen keq t’ju informoj, se kjo do të thotë se22 

në një moment tjetër, më vonë, do t’ju duhet që të ktheheni23 

përsëri këtu për të vijuar me pjesën tjetër të dëshmisë suaj.24 

Sigurisht, do të mbajmë parasysh me aq sa do të mundemi edhe25 
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disponibilitetin tuaj, mundësitë tuaja. Kjo është pasoja e1 

pandemisë së KOVIDIT të cilën të gjithë po e kalojmë. 2 

E kuptuat këtë?3 

DËSHMITARI: Po, e kam të qartë. 4 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]5 

[Përmes videolidhjes] Mund të fillojmë tani me dëshminë e 6 

zotit Humolli, duke filluar me bërjen e pyetjeve nga Zyra e7 

Prokurorit të Specializuar. 8 

Zoti Prokuror, në rishikimin tuaj ju vlerësoni katër orë9 

të nevojshme për t’i bërë pyetje këtij dëshmitari. Si10 

zakonisht, ju lutem, informoheni Trupin Gjykues nëse keni11 

ndryshime lidhur me këtë për arsye planifikimi.12 

Keni fjalën, zoti Prokuror. 13 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit, e nderuar14 

Gjykatëse.  15 

  Pyetje nga Zoti Michalczuk:16 

Py. Zoti Humolli, mirëdita. 17 

Pë. Mirëdita.18 

Py. Si jeni sot?19 

Pë. Mirë shumë.20 

Py. Më quajnë Cezary Michalczuk, jam përfaqësuesi i21 

Prokurorisë i cili do t’ju bëj pyetje sot. Do t’ju bëj pyetje.22 

Dhe ju nëse mendoni se ndonjë pyetje është e paqartë, ju23 

lutem, më kërkoni që ta përsëris pyetjen dhe unë do ta24 

përsëris sipas dëshirës suaj. 25 
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A mund të thoni emrin dhe mbiemrin për procesverbalin.1 

Pë. Fatmir Humolli. 2 

Py. Gjatë luftës në Kosovë kishit ndonjë pseudonim?3 

Pë. Po, më kanë quajtur "Bacë". 4 

Py. Cila është ditëlindja dhe vendlindja juaj?5 

Pë. 11 prill 1965.  Vendlindja Lupq i Poshtëm. 6 

Py. Cila është puna që bëni tani?7 

Pë. Tani jam deputet në Kuvendin e Kosovës.  8 

Py. Zoti Humolli, keni qenë ndonjëherë anëtar i Ushtrisë 9 

Çlirimtare të Kosovës?10 

Pë. Po. 11 

Py. Çfarë pozite keni mbajtur në UÇK?12 

Pë. Kur është ndërtuar Zona Operative e Llapit, kam qenë13 

përgjegjës për moralin dhe politikën brenda Zonës Operative të14 

Llapit. 15 

Py. Dhe prej cilit moment e morët atë pozitë?16 

Pë. Ky pozicion është diku ka fundi i qershorit 1998. 17 

Py. Deri kur e mbajtët atë pozicion?18 

Pë. Afërsisht deri në dhjetor 1998. 19 

Py. Kush ju emëroi në atë pozicion?20 

Pë. Në këtë pozicion më ka emërue Shtabi i Zonës Operative të21 

Llapit.22 

Py. Po ndonjë person ju emëroi në veçanti?23 

Pë. Komandanti i Zonës Operative të Llapit, Rrustem Mustafa,24 

me nofkën Remi. 25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Fatmir Humolli (Seancë e hapur)  Faqe 21
Pyetje nga z. Michalczuk

KSC-BC-2020-05   1 shkurt 2022

Py. Keni mbajtur ndonjë pozitë tjetër në Ushtrinë Çlirimtare1 

të Kosovës?2 

Pë. Pas muajit dhjetor, kam qenë përgjegjës për Administratën3 

Civile të zonës operative të Llapit. Jam emëru nga Shtabi i4 

Përgjithshëm. 5 

Py. Dhe prej cilës kohë e deri në cilën kohë e mbajtët atë6 

pozicion?7 

Pë. Afërsisht nga dhjetori 1998 derisa ka ardhë KFOR-i dhe8 

UNMIK-u kur janë emëruar kryetarët e komunave të Zonës9 

Operative të Llapit. 10 

Py. Ka qenë qershori i vitit 1999, pra, deri në qershor të11 

vitit 1999 e mbajtët pozicionin e dytë në UÇK?12 

Pë. Deri në shtator 1999.13 

Py. Kush ju emëroi në atë pozicion të dytë?14 

Pë. Në pozicionin e dytë më ka emëru prej Shtabit të15 

Përgjithshëm, Ramë Buja. 16 

Py. Domethënë, Ramë Buja ju emëroi; apo jo?17 

Pë. Po, Ramë Buja ka qenë anëtar i Shtabit të Përgjithshëm. 18 

Py. Mund t’u thoni Gjykatësve, se cilat ishin përgjegjësitë19 

tuaja, së pari, si Komandant për Moralin dhe Politikën? Në20 

përgjithësi. Jo me hollësi, s’ka nevojë.21 

Pë. Pozicioni i eprorit për moral e politik ka qenë detyra e22 

tyre për t’i sqaruar përpara rrethanat politike të cilat janë23 

zhvillue në Kosovë, rrethanat ndërkombëtare, për të sqaruar24 

ushtarët për domosdoshmërinë organizimit në luftës së Ushtrisë25 
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Çlirimtare të Kosovës. 1 

Py. Në këtë pozitë ku ishit dhe anëtar i Zonës Operative të2 

Llapit, ishe anëtar, pra, i Zonës Operative të Llapit?3 

Pë. Po. kam qenë anëtar, ushtar i Zonës Operative të Llapit. 4 

Py. A ka të bëjë kjo me pozitën e dytë, komandanti për5 

Administratën Civile në cilësinë, pra, ku ishit dhe anëtar i6 

Shtabit të Zonës Operative të Llapit, pra, bëhet fjalë për7 

pozitën e dytë?8 

Pë. Pozita e dytë i është dhënë llogari Ramë Bujës që ka qenë9 

përgjegjës për Administratën Civile të Kosovës. 10 

Py. Pra, po thoni që ishit përgjegjës drejtpërdrejtë, pra,11 

ishit në varësi të drejtpërdrejtë të Ramë Bujës që ishte12 

anëtar i Shtabit të Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës, ishit në13 

varësinë e tij të drejtpërdrejtë?14 

Pë. Po. 15 

Py. Tani për këtë pozitën e dytë, pra, komandant për16 

Administratën Civile, çfarë përgjegjësish kishit në këtë17 

cilësi, në këtë rol?18 

Pë. Ka qenë përgatitja për administrimin kur të çlirohen19 

qytetet për me ndërtu administratën që mos me pasë zbrazëti20 

juridike nëpër institucionet, nëpër komuna.21 

Py. A ishit ju përgjegjës për ndonjë fushë konkrete apo22 

ndonjë qytet konkret, një zonë apo ndonjë qytet konkret?23 

Pë. Kam qenë përgjegjës për zonën të cilën e ka mbulu Zonën24 

Operative e Llapit që ka përfshi qytetin e Prishtinës,25 
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Podujevës, Fushë-Kosovës dhe qytetin e Obiliqit.1 

Py. A kishit në cilësinë tuaj si komandat për Administratën2 

Civile, a kishit ndonjë kompetencë për të emëruar persona të3 

caktuar në ato zona?4 

Pë. Në ato zona pa lejen time nuk kanë mujtë me u emërue5 

kryetarët e komunave. 6 

Py. A mund të na e shtjelloni pak më shumë, pra, kur thoni pa7 

lejen tuaj askush nuk mund të bënte asgjë, çfarë nënkuptoni ju8 

me këtë?9 

Pë. Jo, nuk mund me ba asgjë, pa pëlqimin tim s’ka mujtë me u10 

emërue kryetari i komunës, [apo] dikush tjetër. Domethënë,11 

kryetarët e komunave janë emëru me pëlqimin tim. 12 

Py. Dhe deri kur zgjati kjo situatë, pra, që nuk mund të13 

emëroheshin pa pëlqimin tuaj këta kryetarë komunash, për sa14 

kohë?15 

Pë. Derisa UNMIK-u i ka marrë kompetencat për me zhvillu16 

Administratën Civile.17 

Py. Dhe kur ndodhi kjo, nëse mund t'ua thoni përfaqësuesve të18 

Gjykatës?19 

Pë. Nuk jam i sigurt, por përfaqësuesi i UNMIK-ut, kur ka20 

ardhë në Kosovë, ka vu kontakt me kryetarët të cilët i kena21 

emëru ne në secilën komunë dhe kanë vazhdue me krijimin e22 

administratës nëpër komuna. 23 

Py. Por, siç thatë ju, ishte shtatori? Se pak më përpara na24 

thatë që në shtator e keni pasur këtë pozitë deri në shtator25 
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të 1999. Pra, në shtator po thoni hoqët dorë nga përgjegjësitë1 

tuaja në këtë zonë apo më vonë, kur?2 

Pë. Në shtator u bë ç’mobilizimi i Ushtrisë Çlirimtare të3 

Kosovës. Dhe prej këtij momenti, unë kam kalue në organizimin4 

politik të Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e Kosovës, i cili5 

ka qenë një subjekt politik që ka garue për Kuvendin e6 

Kosovës. 7 

Py. Kur ish -- më falni po flisni për Lëvizjen për Çlirimin e8 

Kosovës; apo jo?9 

Pë. Lëvizjen Kombëtare për Çlirimin e Kosovës. 10 

Py. Do t’i kthehemi pak më vonë kësaj çështjeje. Në këtë11 

pjesë të parë, a mund të na thoni ju që kur ishit anëtar --12 

prej kur ishit anëtar i kësaj lëvizjeje, pra, i Lëvizjes13 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës, prej cilës kohë, pra, ishit14 

anëtar?15 

Pë. Nga viti 1993 kam qenë anëtar i Lëvizjes Kombëtare për16 

Çlirimin e Kosovës, një organizatë politiko-ushtarake që ka17 

punue në organizimin dhe vetëbesimin e masës për luftë të18 

armatosur kundër pushtuesit serb. 19 

Py. Zoti Humolli, mund t’i kthehemi pak më vonë kësaj20 

çështjeje dhe pastaj do ju kërkoj -- mbase do ju bëj disa21 

pyetje lidhur me këtë lëvizjen dhe pjesëmarrjen tuaj në të.22 

Përpara se të shkoj te kjo pjesë, unë kam disa pyetje disi të23 

ndryshme. 24 

 A e njihni Salih Mustafën?25 
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Pë. Salih Mustafën -- kam ndëgjue nga viti 1990 për të, kurse1 

e njof direkt pas vitit 1996.2 

Py. Si u takuat në 1996, si u takuat me të?3 

Pë. Pasi ishte liru prej burgu, që ka qenë i dënuar prej4 

gjykatës serbe dhe jena taku në Tiranë me Salih Mustafën. 5 

Py. A mund t’i thoni përfaqësuesve të Gjykatës diçka më shumë6 

për takimin me Salih Mustafën? Për çfarë ishte ky takim?7 

Pë. Salih Mustafa ka qenë i dënum si pjesëtar i Lëvizjes8 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës. Dhe pas daljes nga burgu, së9 

bashku me Bahri Fazliun, e kem diskutue gatishmërinë e Salih10 

Mustafës për të vazhduar luftën kundër pushtuesit serb.11 

Py. Pra, kur e takuat ju Salih Mustafën në vitin 1996, ai12 

ishte ndërkohë anëtar i Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e13 

Kosovës, pra, ai ishte ndërkohë anëtar që prej asaj kohe?14 

Pë. Pas daljes prej burgut së pari është pyetur gatishmëria e15 

tij për të vazhduar luftën. Në momentin kur ka pranu me vazhdu16 

luftën edhe ka vazhdu të jetë anëtar i Lëvizjes Kombëtare për17 

Çlirimin e Kosovës.  18 

Py. Cila ishte pozita e Salih Mustafës në lëvizjen Kombëtare19 

për Çlirimin e Kosovës?20 

Pë. Në këtë periudhë ka qenë vetëm anëtar i Lëvizjes21 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës.22 

Py. Dhe më pas, apo po flasim vetëm për periudhën e luftës,23 

më pas, a u bë -- pati një pozitë tjetër, a fitoi ndonjë24 

pozitë tjetër në këtë lëvizje, a ndryshoi pozitë në këtë25 
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lëvizje?1 

Pë. Struktura e organizume e Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin2 

e Kosovës ka qenë me këshilla popullore. Këto këshilla kanë3 

ndërtue me anëtarë të cilët i kanë bë treshet organizative.4 

Dhe Salih Mustafa ka marrë përsipër me i zgjeru radhët e5 

Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e Kosovës në Prishtinë dhe6 

kudo që njef në Kosovë. 7 

Py. A kishte ndonjë detyrë të caktuar në Prishtinë sa i takon8 

anëtarësisë së tij të Lëvizjes për Çlirimin e Kosovës, kishte9 

ndonjë detyrë specifike për Prishtinën në kuadër të kësaj10 

lëvizjeje?11 

Pë. Ka pasë për detyrë që me anëtarët të cilët i ka organizue12 

me shpërnda “Çlirimin” një revistë e cila është botue çdo muaj13 

nga Lëvizja Kombëtare për Çlirimin e Kosovës.14 

Py. Ta shpërndante në Prishtinë apo në gjithë Kosovën?15 

Pë. Në Prishtinë dhe kudo që ka pasë mundësi me njerëz të16 

cilët i ka njoftë. 17 

Pë. Qartë e kuptoj. Zoti Humolli, Salih Mustafa a ishte dhe18 

anëtar i Ushtrisë çlirimtare të Kosovës?19 

Pë. Në këtë periudhë, Lëvizja Kombëtare për Çlirimin e20 

Kosovës ka ndërtu njësite të UÇK-së, pavarësisht prej Ushtrisë21 

Çlirimtare të Kosovës. Dhe njësitet e Lëvizjes Kombëtare për22 

Çlirimin e Kosovës pas vrasjes së Zahir Pajazitit, është marrë23 

vendim që të gjithë njësitet do të quhen njësite të UÇK-së. 24 

Py. A mund të na kujtoni kur u vra Zahir Pajaziti? Kur u vra25 
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pra, Zahir Pajaziti, mund të na e kujtoni?1 

Pë. Më 31 janar 1996. 2 

Py. Pra, po na thoni që nga momenti që u vra ai -- dhe po3 

kthehem pak tek deklarata se dua ta kuptoj më mirë. Ju thatë,4 

që pas vrasjes së Zahir Pajazitit, njësitë dhe thoni njësitë e5 

Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e Kosovës, kështu i kuptoj unë6

--7

Pë. Po.8 

Py. -- vendosën të shndërroheshin në njësitet e UÇK-së dhe9 

vendosën të ishin anëtarë të UÇK-së. A mund të na e shpjegoni10 

pak më shumë këtë sesi u bënë anëtarë të UÇK-së?11 

Pë. Për shkak se Zahir Pajaziti ka qenë shok dhe i afërt me12 

Lëvizjen Kombëtare për Çlirimin e Kosovës, ne nuk kemi dashtë13 

me ndërtue organizatë paralele ushtarake në Kosovë me Ushtrinë14 

Çlirimtare të Kosovës. Dhe misioni i Lëvizjes Kombëtare për15 

Çlirimin e Kosovës ka qenë bashkimi i të gjitha forcave16 

ushtarake në një organizatë, me një organizim, me krijimin e17 

një fronti politik për ta drejtuar luftën në mënyrë sa më18 

efikase kundër pushtuesit serb. 19 

Py. Po përpiqem më shumë të kuptoj datën kur ka ndodhur kjo,20 

periudhën kur ka ndodhur kjo, kur këto njësite të Lëvizjes21 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës vendosën të shndërroheshin22 

ose të ishin anëtarë ose ndryshe të bashkohen strukturës së23 

Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës. 24 

Pë. Pas bisedave që janë bë me Shtabin e Përgjithshëm të25 
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Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës, është bërë një marrëveshje e1 

përbashkët më 11 maj 1998, të gjitha formacionet e Lëvizjes2 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës, formacionet ushtarake të3 

drejtohen nga Shtabi i Përgjithshëm i Ushtrisë Çlirimtare të4 

Kosovës. Dhe prej këtij momenti, çdo njësit i Lëvizjes5 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës ka qenë në strukturën e6 

Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës. 7 

Py. Pra, kuptoj se para se të bëhej kjo marrëveshje e 118 

majit 1998, para se të nënshkruhej kjo, ka pasur disa9 

diskutime që çuan në firmosjen e kësaj marrëveshjeje. Kush10 

ishte i përfshirë në këto diskutime nga ana e Ushtrisë11 

Çlirimtare të Kosovës dhe cili ishte përfaqësuesi nga Lëvizja12 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës, pra, cilët ishin anëtarët13 

përkatës?14 

Pë. Në gusht të vitit 1998, ne së bashku me Rrustem Mustafën,15 

kemi ra dakord që në Zonën Operative të Llapit me i koordinue16 

veprimet. Dhe në të njëjtën kohë kemi diskutue që Rrustem17 

Mustafa me i tregu Shtabit të Përgjithshëm për gatishmërinë18 

tonë për me u bë bashkë me Ushtrinë Çlirimtare të Kosovës. 19 

Dhe në të njëjtën kohë, unë e kam marrë përsipër me i20 

tregue udhëheqësisë së Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e21 

Kosovës për gatishmërinë që të bëhemi bashkë. Dhe pas masakrës22 

që është bë në familjen Prekazi të Adem Jasharit, atëherë janë23 

kriju kushte ma të shpejta dhe ne kemi fillue bisedimet ma24 

serioze për t’u bë bashkë me UÇK-në. Një takim e kam pasë unë25 
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me Sabit Gashin, Arben Fetoshin, si përfaqësues i studentëve.1 

E këtë takim e kemi bë me Shtabin e Përgjithshëm në Drenicë.2 

Janë parapërgatit kushtet për firmosjen e marrëveshjes3 

për bashkim. E kjo bisedë është bë me Rexhep Selimin, që ka4 

qenë përfaqësues i Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës. 5 

Py. Zoti Humolli, faleminderit. Ishte shumë e qartë.6 

Megjithatë, kam një paqartësi kur bëhet fjalë me datat. Thatë7 

se vendosët në një pikë, në një moment - ju dhe Rrustem8 

Mustafa - vendosët të diskutonit çështjen e bashkimit me UÇK-9 

në dhe thatë se filluat ta bënit këtë qysh prej gushtit 1998.10 

 Por, në fakt, po ta marrim nga pikëpamja kohore duhet të11 

jetë gushti i 1997, sepse thatë që marrëveshja u nënshkrua më12 

11 maj 1998. Pra, diskutimet, siç i kuptoj unë, kanë ndodhur13 

në gusht për këtë marrëveshje por para 11 majit 1998. Pra, në14 

qoftë se ka qenë gusht, këto diskutime midis jush dhe Rrustem15 

Mustafës duhet të kenë ndodhur në gusht të 1997-s. Kështu e16 

kuptoj unë. 17 

 A e kam kuptuar qartë?18 

Pë. Qartë e ke kuptu. Në 1997 bashkëpunimi brenda Zonës19 

Operative të Llapit ka qenë mes Rrustem Mustafës dhe Lëvizjes20 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës. Por ashtu siç e kena marrë21 

obligim me ndikue në strukturën -- Remi me ndikue në22 

strukturën e Shtabit të Përgjithshëm, unë në strukturën e23 

Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e Kosovës. Këto bisedime kanë24 

vazhdue ma tutje në përgatitjen e rrethanave për nënshkrimin e25 
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marrëveshjes. E këto kanë vazhdue thuajse tërë vitin.1 

 Janë ba biseda në Tiranë. Janë ba biseda në perëndim, ku2 

kena ditur që ka përfaqësues të UÇK-së dhe marrëveshja finale3 

që është bë më 11 maj është -- për shkak se ka qenë shumë4 

emergjente me u bë informacionet e përbashkëta. Për shkak se,5 

pas masakrave që janë bë në Prekaz, ka pasë me mijëra6 

vullnetarë që janë kanë të gatshëm me u kyç në formacione7 

ushtarake dhe pozicionimi dikush në LKÇK, dikush UÇK, ka8 

shkaktu huti dhe ne është dashtë në mënyrë emergjente me bë9 

bashkimet që me pa që të gjitha formacionet ushtarake kanë të10 

njëjtin qëllim. 11 

Py. Zoti Humolli, kjo është shumë e qartë. Vetëm një12 

paqartësi për ne, për të gjithë ne, përfshirë palët dhe13 

përfaqësuesit e Gjykatës, a mund të na kujtoni cila ishte data14 

e masakrës së familjes Jashari në Prekaz?15 

Pë. Ka fillu beteja prej 5 marsit deri më 7 mars 1998. 16 

Py. Pra, marrëveshja midis Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës dhe17 

Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e Kosovës, u nënshkrua më 1118 

maj 1998. Kush janë nënshkruesit nga ana e Ushtrisë Çlirimtare19 

të Kosovës dhe përfaqësuesit nga Lëvizja Kombëtare për20 

Çlirimin e Kosovës, cilët janë personat që kanë firmosur?21 

Pë. Rexhep Selimi ka nënshkru nga Ushtria Çlirimtare e22 

Kosovës, kurse nga Lëvizja Kombëtar për Çlirimin e Kosovës ka23 

nënshkrue Sabit Gashi. 24 

Py. Ky bashkim, kjo shkrirje, pra, që po diskutojmë mes UÇK-25 
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së dhe Lëvizjes Kombëtare, a nënkuptonte kjo se Lëvizja1 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovë në tërësinë e saj u bë pjesë e2 

Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës apo vetëm pjesë të saj? Sepse3 

përpara thatë, siç e kujtoj unë, është që Lëvizja Kombëtare4 

ishte një organizatë politike-ushtarake. 5 

Po pjesa politike e kësaj organizate u bë pjesë e UÇK-së6 

apo vetëm pjesa ushtarake u bë pjesë e UÇK-së? 7 

Pë. Njësitet e Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës të ndërtuara nga8 

Lëvizja Kombëtare për Çlirimin e Kosovës kanë kalue nën9 

komandën e Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës. Kurse anëtarësia e10 

Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e Kosovës ka vazhdue punën11 

politike pavarësisht pej Shtabit të Përgjithshëm të Lëvizjes12 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës. Sepse anëtarët e Lëvizjes13 

Kombëtare për Çlirimin e Kosovës kanë mujt me qenë edhe të14 

moshave të shtyra të cilat nuk kanë mujtë me kanë në kuadër të15 

njësiteve. Për këtë politika erdhi tuj u zhvillu paralel me16 

njësitet tjera. Kurse Lëvizja Kombëtare për Çlirimin e Kosovës17 

për shkak se njësitet e saj në ato të armatosna kanë hy nën18 

komandën e UÇK-së e kemi pasë ma të lehtë për të vazhdu punën19 

politike. 20 

Py. Shumë e qartë.  Zoti Humolli, fillova t’ju bëja pyetje për21 

Salih Mustafën pak më përpara dhe nuk besoj se, në fakt, e22 

mora përgjigjen e qartë për pyetjen time, nëse zoti Mustafa23 

ishte anëtarë i UÇK-së. Më thatë, më folët për shkrirjen po24 

doja një përgjigje më të qartë për pyetjen time. A ishte Salih25 
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Mustafa anëtar i Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës?1 

Pë. Pas bashkimit me Ushtrinë Çlirimtare të Kosovës, Salih2 

Mustafa është anëtar i Ushtrisë Çlirimtare të Kosovës. Sepse3 

ka qenë pjesë e njësiteve të armatosura të Lëvizjes Kombëtare4 

për Çlirimin e Kosovës. Për ndërtimin e njësiteve të5 

armatosura të Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e Kosovës kam6 

qenë vetë përgjegjës me vendim të këshillit të përgjithshëm të7 

Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e Kosovës. 8 

Py. Cila ishte pozita e Salih Mustafës në UÇK?9 

Pë. Pozita e Salih Mustafës në Ushtrinë Çlirimtare të Kosovës10 

ka qenë komandant i gueriles BIA, e cila ka funksionue në11 

zonën urbane në Prishtinë, Fushë-Kosovë dhe Obiliq.12 

Py. Do t’i kthehemi këtij aspekti pak më vonë. Kam disa13 

pyetje shtesë lidhure me këtë. Përpara se të shkoj në këtë14 

pjesë, do të doja të tërhiqja vëmendjen tuaj, të ndërrojmë15 

temën pak. Do të doja të tërhiqja vëmendjen për të folur pak16 

për fillimin e bombardimeve të NATO-s që fillojë më 24 mars17 

1999.18 

 A ju kujtohet të keni hyrë në Prishtinë pas asaj date?19 

Pë. Pas fillimit të bombardimit të NATO-s, ne kemi hy në20 

Prishtinë në fund të muajit mars. 21 

Py. A ju kujtohet data kur keni hyrë në Prishtinë në mars?22 

Thatë nga fundi i marsit. Po a ju kujtohet data?23 

Pë. Në fund të datës 30 ose në fillim të mëngjesit të hershëm24 

të datës 31 mars. 25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Fatmir Humolli (Seancë e hapur)  Faqe 33
Pyetje nga z. Michalczuk

KSC-BC-2020-05   1 shkurt 2022

Py. Zoti Humolli --1 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Do të doja të lexoja me lejen e2 

Gjykatës një pjesë të shkurtër të deklaratës së zotit Humolli3 

që i ka dhënë Mbrojtjes. Është një pjesë shumë e shkurtër. Nuk4 

do të na hajë shumë kohë. 5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]6 

[Përmes videolidhjes] Ju lutem, vazhdoni. 7 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit, e nderuar.8 

Py. Do të doja t’ju lexoja një pasazh, një pjesë të shkurtër9 

të deklaratës që i keni dhënë Mbrojtjes, avokatëve të10 

mbrojtjes. 11 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Dhe kjo është për protokoll12 

deklarata e Fatmir Humollit numër 2 ERN DSM0011900133, faqja13 

5. 14 

Py. Në këtë deklaratë që i keni dhënë Mbrojtjes, ka një15 

pyetje që ju ka bërë Mbrojtja:16 

 “Kur filloi ofensiva?”17 

 Përgjigja juaj ishte:18 

 “Ofensiva filloi në dhjetor 1998 por u intensifikua pas19 

bombardimeve të NATO-s në mars të 1999. Isha pjesë e grupit që20 

hyri në Prishtinë dhe kjo ndodhi rreth 28 marsit 1999”.21 

 Pasi dëgjoni këtë pasi dëgjoni këtë, a mund ta22 

përjashtoni që keni hyrë në Prishtinë më 28 mars siç i keni23 

thënë Mbrojtjes, siç jua lexova, e përjashtoni si mundësi që24 

keni hyrë më 28 mars?25 
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Pë. Unë jam i bindur që edhe avokatit i kam thënë ka fundi i1 

marsit. Dhe data saktë nuk më kujtohet. Por 24 dhjetori kur ka2 

fillu ofensiva kundër pozicioneve te Tabet e Llapashticës dhe3 

24 marsi kur ka fillue bombardimi i NATO-s ka një diferencë.4 

Dhe ju e dini, që juve ju kam tregu, që kam hy në fund të5 

marsit edhe arsyeja pse kena hy në Prishtinë. 6 

Dhe nuk besoj që ka diçka, ndonjë paqartësi edhe7 

deklarata tek avokati edhe deklaratat që jua kam bë juve. Për8 

arsye se janë mbi 20 vite që është vështirë me i kujtue në9 

detale momentet kur bëhet pyetja blic, ashtu siç bëhet edhe10 

prej juve po në të njëjtën kohë të njëjtën variant ka punu11 

edhe avokati që shpesh herë mendojsha që mos është Prokuror12 

avokati aq pyetje që bëjke.13 

Py. Zoti Humolli, e kuptoj qartësisht. Kanë kaluar 22 vite,14 

është shumë e vështirë të jesh i saktë për datat fikse. Po a15 

mund të themi se ju hytë në Prishtinë nga fundi i marsit por16 

s’e mbani mend datën fikse? A është e drejtë të themi kështu?17 

Pë. Kur them fundi marsit, se jam i -- e kupton që më 1 prill18 

e di kur kemi qenë.  Për arsye se më 1 prill, neve na kanë19 

informu që popullata ka dalë në Maqedoni dhe në këtë moment20 

jena largu prej Prishtinës. 21 

Py. Do t’u kthehemi datave mbase pas pak. Por na tregoni si22 

hytë në Prishtinë, siç thatë sot, nga fundi i marsit dhe cila23 

ishte arsyeja pse hytë aty? 24 

Pë. Arsyeja ka qenë se pas informacioneve që na ka pru25 
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guerilja e Prishtinës që policia serbe ka shpërnda trakte për1 

me e orientu popullatën që me ik drejt Maqedonisë dhe shtabi i2 

zonës operative të Llapit kur i ka pa këto e ka vlerësu që ka3 

rrezik që të bëhet ndonjë masakër kundër popullatës civile në4 

Prishtinë dhe ka marrë vendim që njësitet me armë të lehta,5 

ata që e njofin Prishtinën, të futen në Prishtinë që mos6 

krijue mundësi që policia serbe me veprue lirshëm. 7 

Dhe pas kësaj kushdo prej ushtarëve që e ka njoftë8 

Prishtinën, ka hy në Prishtinë. Në mesin e tyre jam edhe unë9 

që kam hy së bashku me Salih Mustafën. 10 

Py. Kush tjetër hyri në Prishtinë? Ishit ju, Salih Mustafa,11 

po ndonjë tjetër ju kujtohet?12 

Pë. Neve, Salih Mustafën -- Sali Mustafa i ka njoftë ushtarët13 

e gueriljes, që s’është kanë detyrë e jonja t’i njofim dhe14 

kena hy së bashku me Ejup Maqedonsin që ka qenë epror në një15 

njësit në Sharban me disa ushtarë të tij. 16 

Py. Pra, hytë në Prishtinë, siç ju kuptova për të mbrojtur17 

popullatën lokale kundër një masakre të mundshme, siç e thatë.18 

Sa kohë qëndruat në Prishtinë?19 

Pë. Në Prishtinë kemi qëndruar afërsisht dy ditë. Kemi hy20 

afër fundit të datës 30, domethënë, kena qëndru tërë ditën dhe21 

jena largue herët më 1 prill prej qytetit. Jena largue për pa22 

u zdritë. 23 

Py. Që të jem i qartë. Sipas kësaj që thatë sot, u larguat24 

nga Prishtina më datë 1 prill në agim; kështu keni thënë?25 
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Pë. Në agimin e hershëm. Po. 1 

Py. Dhe thatë se në Prishtinë keni qëndruar rreth dy ditë;2 

saktë, sepse flas për këtë që po thoni këtu sot?3 

Pë. Afërsisht. 4 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, me lejen5 

tuaj, dua që t’i lexoj dëshmitarit një pjesë shumë të shkurtër6 

të deklaratës që i ka dhënë ZPS-së sa i takon kohëzgjatjes në7 

Prishtinë. 8 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]9 

[Përmes videolidhjes] Mund të vazhdoni, zoti Prokuror. 10 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Për procesverbalin është11 

dokumenti i ZPS-së, deklarata me numër 100954-TR-ET, pjesa 2,12 

faqja 30, rreshti nga 16 deri në 25. 13 

Py. Pyetja e Prokurorit ishte pikërisht për atë ditë që ishit14 

ju në Prishtinë edhe ishte kështu:15 

 “A qëndruat aty, e kaluat natën aty domethënë?16 

 Përgjigja juaj ishte:17 

 “Po, kam qëndruar aty gjatë ditës. Pastaj natën, kemi18 

lëvizur për të arritur Sharbanin dhe Llapashticën”. 19 

 Dhe pyetja e Prokurorit ishte:20 

 “Pra, për të sqaruar çështjen. Pra, në një ditë ju hytë21 

në Prishtinë, qëndruat aty gjithë ditën, atë ditë dhe pastaj22 

natën jeni larguar nga Prishtina dhe keni shkuar në Sharban23 

dhe në Llapashticë, a është e saktë?”24 

 Përgjigja juaj ishte:25 
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 “Po, është e saktë”. 1 

 Dhe pastaj ju vazhduat:2 

 “Se na duhej që të shkonim për t’i dhënë informacion3 

Zonës Operative të Llapit lidhur me ngjarjet në Prishtinë”. 4 

 Nga ky pasazh i shkurtër duket se keni qenë në Prishtinë5 

vetëm një ditë. 6 

Pë. Në qoftë se shifet sa orë, është më shumë se 24 orë që7 

kemi ndejtë në Prishtinë. Në qoftë se jam hy natën herët,8 

domethënë, pas 30, na kena ik nga Prishtina mëngjesin herët.9 

Domethënë, kjo është punë që për këtë periudhë nuk e kam ditë10 

që duhet me dhënë llogari dhe asnjëherë s’kena mbajtë evidencë11 

saktë për orë në atë periudhë. 12 

Py. E kuptoj, e kuptoj dhe situata nuk është se ishte e13 

përshtatshme për të mbajtur me shkrim raporte. Këtë e kuptoj14 

qartë. Por sot na thatë se të paktën këto dy raste kanë qenë15 

para shumë kohesh, ka qenë nga fundi i marsit. Por tani po16 

thoni që ka qenë data 1 prill. Pra, jeni i sigurt që më datë 117 

prill në mëngjes jeni larguar nga Prishtina.  18 

 Po si mund të jeni kaq i sigurt për datën, meqë ka19 

ndodhur para 22 vjetësh dhe duke pasur parasysh dhe ato që20 

thatë pak më përpara, që ka qenë nga fundi i marsit kur hytë21 

në Prishtinë?  22 

Pë. Dhe në deklaratën që e kam thënë është fundi i marsit dhe23 

fillimi i prillit. Dhe fillimi i prillit është edhe 1 prilli. 24 

Py. Jo pyetja që kam lidhur me këtë. Na thatë sot që nuk jeni25 
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i sigurt për datat e hyrjes, po në mënyrë të ngjashme, nuk1 

është se jeni i pasigurt edhe për datën se kur keni dalë nga2 

Prishtina?3 

Pë. Nuk jam i pasigurt, për shkak që e dinë të saktë kur kanë4 

mbërri qytetarët në Maqedoni. Dhe kur na kanë informu ushtarët5 

që kanë kalue pa masakra deri atje, po me maltratime në mënyrë6 

individuale, atëherë ne kena vlerësu se ajo rreziku që kena7 

parashikue për masakër të madhe ka kalu. E për ata 1 prilli8 

është pak ma -- një ditë mbahet mend ma shumë edhe po e9 

kujtojnë. 10 

Py. E kuptoj. Mund t’u kthehemi prapë datave pas pak. Sot11 

thatë, siç e thatë, pra, më datë 1 prill në mëngjes keni dalë12 

prej Prishtine. Ku shkuat kur ikët prej Prishtine, kur u13 

larguat nga Prishtina?14 

Pë. Nga Prishtina kem kalu për në Sharban, prej Sharbanit në15 

Rimanishtë, prej Rimanishtës në Vranidoll, prej Vranidollit me16 

një lagje Verbovcë dhe prej lagjes Verbovcë kena arritë në17 

lagjen e Llumnicëve të Barilevës. 18 

Py. Thatë “ne”, pra, domethënë që folët në shumës. Kush19 

tjetër është dalë prej Prishtine bashkë me ju?20 

Pë. Së bashku me Salih Mustafën dhe ushtarët e njësitit që21 

kanë veprue në Sharban. 22 

Py. Ju vetë shkuat ku, në ç’vend? E kuptoj që destinacioni23 

pra, pika fundore ishte Llapashtica për ju vetë, personalisht?24 

Pë. Njëherë kem shku në Sharban, kemi pushu nja dy orë dhe25 
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prej aty kemi lëvizë deri te lagja e Llumnicëve. Dhe prej1 

lagjes së Llumnicëve, unë kam shkue në Shtabin e Zonës2 

Operative të Llapit në Llapashticë. 3 

Py. Po Salih Mustafa ju shoqëroi deri në Llapashticë apo u4 

ndatë në ndonjë moment të caktuar?5 

Pë. Me Salih Mustafën jena nis për të shkuar në Llapashticë.6 

Por gjatë rrugës, duke biseduar për shkak se i kena pasë gjëra7 

të njëjta, Salih Mustafa u ndal në lagjen e Llumnicëve kurse8 

unë kam vazhdu ma tutje. 9 

Py. Në përkthim doli Lumnezva. Besoj e keni fjalën për10 

Lumnicën. Mund ta thoni edhe njëherë për procesverbalin?11 

Pë. Lagja e Llumnicëve. 12 

Py. Thoni lagja e Llumnicëve, po në ç’qytet a fshat ka qenë13 

kjo lagje?14 

Pë. Është lagje e fshatit Barilevë. Dhe Barileva bëhet prej15 

shumë lagjeve. 16 

Py. Na thatë që u ndatë me Salih Mustafën në lagjen e17 

Llumnicëve të Barilevës; kështu?18 

Pë. Po. 19 

Py. Cila është distanca me kilometra midis Prishtinës, pra,20 

prej Prishtine e deri në Barilevë?21 

Pë. Nga rruga e asfaltume është dikun afër 10 kilometra. 22 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Zoti Sekretar, ju kërkoj që të23 

nxirrni një ekran një hartë të zonës së Prishtinës në Kosovë24 

që mban këtë numër ERN SPOE00238094 deri në 00238094. Pra,25 
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është një faqe. Dokumenti është një hartë. 1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]2 

[Përmes videolidhjes] Zoti Prokuror, dua t’ju rikujtoj se po i3 

afrohemi orës 12.30, mbajeni parasysh këtë, për të përcaktuar4 

se kur është momenti për të pushuar. 5 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Do t’i tregoj dëshmitarit një6 

hartë. Ta shohë, do t’i bëj një a dy pyetje dhe pastaj mbase7 

mund të bëjmë pushimin. 8 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]9 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Prokuror. 10 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim]  11 

Py. Zoti Humolli, a e shihni përpara jush hartën?12 

Pë. Po. 13 

Py. Ekziston mundësia që të mbahen shënime në ekran. A mund14 

të na e shënoni Prishtinën mbase me një qark, me një rreth ta15 

qarkoni Prishtinën për të kuptuar më mirë rrugën që keni16 

ndjekur nga Prishtina deri në Llapashticë.17 

Pë. Në qoftë se diskutohet për rrugën që kem ndjekur nga18 

Prishtina në Llapashticë, ajo nuk është rrugë e asfalltume për19 

10 kilometra por është një rrugë që është ma shumë se dyfishi20 

i rrugës së asfalltume rrugës malore. 21 

Py. E kuptoj. Do të flasim pas pak për këtë. A mundet hë për22 

hë të shënoni vetëm Prishtinën. 23 

Pë. Po.24 

Py. Vetëm Prishtinën me e shënu me një rreth, me një qark.25 
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Për ta kuptuar të gjithë, për t’u orientuar në hartë. 1 

 GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Dua që të sigurohem. Nuk e2 

di Kryegjykatësja e sheh hartën. Zonja Kryegjykatëse e shihni3 

hartën?4 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]5 

[Përmes videolidhjes] Po, e kam mundësinë përmes Legal6 

Workflow për të gjitha materialet që përdor ZPS-ja dhe e kam7 

nxjerrë dhe unë në ekran. 8 

GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Faleminderit. 9 

Më falni, që ju ndërpres. Është shënimi që mund të jetë10 

problem. Po mund t’i tregojmë, mund t’jua tregojmë shënimet11 

edhe pas pushimit. 12 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Këtë mund ta bëjmë.13 

GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Mbase kështu është më e14 

mira. 15 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Jam absolutisht dakord. 16 

GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Ju kërkoj ndjesë edhe një17 

herë për ndërprerjen.18 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Atëherë unë them kështu, nuk po19 

e bëj pyetjen tani.  Po i ndërpres pyetjet tani për pushimin20 

dhe mbase mbas pushimit mund të jemi në gjendje që të bëjmë21 

shënime në hartë.22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]23 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zoti Prokuror. 24 

Zoti Humolli, do të bëjmë tani një pushim prej një ore e25 
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gjysëm deri në orën 14.00. Pastaj do të vazhdojmë nga ora1 

14.00 deri në orën 16.00. 2 

Zonja Asistente e sallës ju lutem shoqëroheni dëshmitarin3 

të dalë nga salla. 4 

  [Dëshmitari përfundon dëshminë]5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]6 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit. 7 

 Do të bëjmë tani pushimin. Do të takohemi pas një orë e8 

gjysëm. 9 

Ndërpritet këtu seanca.10 

  --- Pushimi i drekës fillon në orën 12.3111 

  --- Seanca rifillon në orën 14.0012 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]13 

[Përmes videolidhjes] Mirë se erdhët. Ju kërkoj ju lutem, të14 

bëni prezantimet. Z. Prokuror, na konfirmoni në qoftë se jeni15 

në të njëjtën përbërje që ishit më përpara, ose se çfarë16 

përbërje keni?17 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Kemi të njëjtën përbërje si ajo18 

që kishim përpara pushimit. 19 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]20 

[Përmes videolidhjes] Mbrojtësja e Viktimave?21 

ZNJ. MARIE-PIER BARBEAU: [Përkthim] E njëjta dhe për ne,22 

kemi të njëjtën përbërje si paradite. 23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]24 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit. 25 
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Avokati Mbrojtës?1 

Z. VON BONE: [Përkthim] Nuk kemi ndryshime, e nderuar.2 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]3 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit.4 

Para se të thërras dëshmitarin dhe para se të fillojmë me5 

pyetjet me Dëshmitarin 4849 të thirrur nga ZPS-ja, Trupi6 

Gjykues do të flasë pak për pjesën e mbetur të dëshmisë. Trupi7 

Gjykues dëshiron t’ju japi palëve dhe Mbrojtëseve të Viktimave8 

dy alternativa dhe pastaj do të japë një urdhër me gojë në9 

varësi të parashtrimeve të marra.10 

Opsioni i parë, alternativa e parë lidhur me programin11 

është, të përfundohen pyetjet e drejtëpërdrejta nga Mbrojtësja12 

e Viktimave, pastaj Avokati Mbrojtës, pastaj do të bëhen13 

kundrapyetjet në seancë publike. Pra do të mbarojë ZPS-ja,14 

pastaj Mbrojtësja e Viktimave, pastaj Avokati do të fillojë me15 

kundra pyetjet. Dhe nëse kërkohet, do të bëjmë edhe pyetjet16 

shtesë. Kjo do të vazhdojë sot siç ishte parashikuar. Dhe17 

pastaj Mbrojtjes do t’i miratohet kërkesa, në qoftë se ka, të18 

thërrasë sërish z. Humolli si dëshmitar të Mbrojtjes në19 

paraqitjen e provave, kohë gjatë së cilës ata mund të bëjnë të20 

gjitha pyetjet që gjykojnë të nevojshme edhe në seancë21 

private.22 

Alternativa e dytë është, të përfundojmë marrjet e23 

drejtpërdrejtë në pyetje dhe pyetjet nga Mbrojtësja e24 

Viktimave, pastaj Mbrojtjes do t’i miratohet kërkesa, në qoftë25 
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se ka, të thërrasë z. Humolli si dëshmitar të Mbrojtjes. Edhe1 

gjatë kësaj kohe mund t’i bëjnë të gjitha pyetjet që gjykojnë2 

të nevojshme në seancë private.3 

Të dyja alternativat, duke pasur parasysh kalendarin dhe4 

afatet që janë përcaktuar nga Trupi Gjykues, do të mbeten të5 

pandryshuara në qoftë se nuk është domosdoshmërish e6 

nevojshme. Nëse këto dy alternativa që janë propozuar nga7 

Trupi Gjykues për palët dhe Mbrojtësen e Viktimave, pra këto8 

janë mbështetur edhe të përpiqemi të shmangemi të mos e9 

thërrasim 3 herë këtë dëshmitar. Sepse është thirrur sot, do10 

të thirret mbase javës tjetër, siç diskutuam paradite edhe11 

mbase kur të paraqesë provat Mbrojta. Në këtë propozim12 

përpiqemi ta shmangim këtë situatë.13 

Ua jap fjalën tani palëve dhe Mbrojtjes së Viktimave për14 

të na dhënë pikëpamjet e tyre lidhur me këto alternativa.15 

Z. Prokuror, fjala është për ju.16 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, nëse do të17 

zgjidhnim, do të zgjidhnim alternativën numër 1, që Prokuroria18 

të mbarojë sa më shumë të mundet sot, mbase dhe nesër dhe të19 

vazhdojmë sa më shumë të kemi mundësi me këtë dëshmitar në20 

seancë publike. Pastaj Mbrojtja të bëjë kundrapyetjet ndaj21 

dëshmitarit, në vend që ta thërrasim përsëri dëshmitarin. 22 

Ne preferojmë alternativën 1.23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]24 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit z. Prokuror. 25 
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Shumë mirë. Mbrojtësja e Viktimave, fjala është për ju. 1 

ZNJ. PUES: [Përkthim] Faleminderit e nderuar Gjykatëse.2 

Edhe për ne alternativa 1 është alternativa më e mirë, sepse3 

gjendet ekuilibri mes nevojave të palëve të ndryshme dhe4 

mundëson që të vazhdojnë edhe procedurat sa më shumë të jetë5 

normale në këto rrethana. Pra, alternativa 1 edhe për ne. 6 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]7 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit Mbrojtësja e Viktimave. 8 

Avokat, fjala është për ju.9 

Z. VON BONE: [Përkthim] A më lejoni ju lutem të10 

konsultohem për një moment?11 

  [Mbrojtja këshillohet]12 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse. E kuptojmë13 

që alternativa 1 do të thotë që të vazhdojmë dhe në datën 314 

shkurt dhe nëse kërkojmë që z. Humolli të jetë edhe dëshmitar15 

për Mbrojtjen, ne mund ta bëjmë këtë kërkesë sërish dhe kjo16 

kërkesë do të na miratohej. A e kam kuptuar qartë?17 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]18 

[Përmes videolidhjes] I nderuar Avokat, me opsionin 1 ajo që19 

duam të bëjmë ne, është që të vazhdojmë siç do bënim20 

normalisht. Procedurat normale, do bëjmë kundrapyetjet, do të21 

bëjmë pyetjet shtesë dhe Gjykatësit do të bënin pyetjet e22 

tyre. Juve do t’ju miratohej kërkesa, në qoftë se ka, sepse23 

është ende për t' u bërë. Sepse ju keni dhe konferencën24 

përgatitore për Mbrojtjen dhe do t’ju thoshim që tani nga25 
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Trupi Gjykues sepse ne duam të bëjmë një seancë të drejtë për1 

të akuzuarin dhe në qoftë se ju keni pyetje për dëshmitarin që2 

nuk mund t’ia bëni tani dëshmitarit, atëherë duhet gjetur një3 

kohë për t’i bërë këto pyetje. Dhe në këtë rast kjo mund të4 

bëhet gjatë paraqitjes së provave prej Mbrojtjes.  Ne nuk duam5 

që ju të mos keni mundësinë për t’i bërë pyetje dëshmitarit,6 

sepse është e drejta e të akuzuarit. Në qoftë se e vendosni në7 

listën e dëshmitarëve, po atëherë. Atëherë ne do t’jua8 

miratonim kërkesën.   9 

Z. VON BONE: [Përkthim] E kuptova. Pra, në këtë rast e10 

nderuara Gjykatëse, alternativa 1 është që të vazhdojmë dhe më11 

datë 3 shkurt.12 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]13 

[Përmes videolidhjes] Ne do të vazhdojmë sot. Sot është e14 

martë. Kemi ditën nesër dhe kemi dhe të enjten. Këto 3 ditë15 

ishin planifikuar për seancës për të marrë dëshminë e këtij16 

dëshmitari dhe do të vazhdojmë siç do të kishim bërë në17 

rrethana normale edhe sikur të kisha qenë unë e pranishme18 

fizikisht, e pranishme në sallën e gjyqit. 19 

Z. VON BONE: [Përkthim] E kuptoj. Ne do të donim të20 

kishim mundësinë, e nderuar Gjykatëse, të konsultoheshim me21 

klientin tonë dhe do të preferonim ta bënim nesër në mëngjes22 

para se të fillojë paraqitja e provave, që të kemi një ide të23 

kuptojmë çfarë mund të bëjmë për pjesën e kundrapyetjeve. Për24 

sa kohë kemi mundësinë të konsultohemi me klientin lidhur me25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Çështje procedurale (Seancë e hapur)  Faqe 47

KSC-BC-2020-05   1 shkurt 2022

këtë, atëherë ne do të zgjidhnim alternativën 1 dhe shpresojmë1 

të kemi kohë në dispozicion për t' u konsultuar. 2 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]3 

[Përmes videolidhjes] Siç shoh planifikimin për sot, ZPS-ja ka4 

ende 2 orë kohë. Pra, ZPS-ja do të vazhdojë me pyetjet ndaj5 

dëshmitarit, pastaj Avokat, do të verifikojmë me ZPS-në. Por6 

mendoj se pak a shumë do të ketë një pushim që të mbarojmë.7 

Mbase midis orës tre e gjysmë dhe katër, do të ketë një pushim8 

dhe pastaj do të keni kohë që të konsultoheni me klientin9 

tuaj. Dhe nëse ka ende pyetje nga ZPS-ja apo Mbrojtësja e10 

Viktimave, ju do të keni pjesën e pasdites për t’u konsultuar11 

me klientin për pjesën e kundrapyetjeve. 12 

Por kjo nuk ka lidhje me propozimin që kemi parashtruar13 

ne që duam të shtyjmë pyetjet që janë në seancë private nga14 

ana e Mbrojtjes. Dhe lidhur me këtë, do të doja një përgjigje15 

prej jush. 16 

Dhe në qoftë se e kam kuptuar siç duhet ju po thoni, më17 

korrigjoni nëse e kam gabim, që: ne mund të vazhdojmë me18 

alternativën 1, por ju thoni që dua të konsultohem me klientin19 

për kundrapyetjet. Por, nuk do të kishte qenë ndryshe nëse do20 

t’i kishim bërë pyetjet në seancë private sot, po të kisha21 

qenë e pranishme.22 

Z. VON BONE: [Përkthim] E saktë, e nderuar Gjykatëse. Në23 

qoftë se supozojmë që ZPS-ja do të mbarojë sot pyetjet?24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]25 
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[Përmes videolidhjes] Sot pasdite mund të konsultoheni me1 

klientin tuaj lidhur me kundra pyetjet nga pjesa e sotme. Dhe2 

nesër nëse ju duhet më shumë kohë, sepse ka ende shumë pyetje3 

prej ZPS-së, gjithmonë mund të keni kohë edhe nesër për të4 

folur me klientin tuaj, në mënyrë të arsyeshme. Sepse s’e kemi5 

bërë ndryshe deri tani, njësoj siç kemi bërë deri tani.6 

Z. VON BONE: [Përkthim] Atëherë mendoj se mund të7 

zgjedhim alternativën 1. Do të kemi një sesion edhe nesër,8 

edhe të enjten? 9 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]10 

[Përmes videolidhjes] Për të enjten do të shohim. Të shohim se11 

si do të vazhdojmë. Faleminderit për pikëpamjet tuaja. 12 

Para se të jap urdhrin gojor, Z. Prokuror, a është e13 

mundur për ju të na thoni diçka për afatin kohor që do ju14 

nevojitet sot pasdite?15 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, filluam16 

vonë sot dhe pyetjet tona ishin parashikuar të zgjasnin rreth17 

4 orë dhe besoj se kemi pyetje që kërkojnë përgjigje që18 

zgjasin rreth 4 orë ose diçka më shumë. 19 

Me pak fjalë, nuk do të mbarojmë sot. Ka gjasa të20 

mbarojmë nesër në një moment të caktuar, por nuk mund t’ua21 

them dot se kur, para se të mbarojë dita e sotme.  Të shohim sa22 

shpejt do të ecim sot. 23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]24 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit z. Prokuror.  E mora shënim.25 
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Do të vazhdojmë edhe të shohim se si do të ecim gjatë rrugës.1 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit. 2 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]3 

[Përmes videolidhjes] Tani do të nxjerr urdhër me gojë, në4 

mënyrë për të pasur gjykim të shpejtë të procedurave ndaj5 

dëshmitarit z. Humolli, për të mos e thirrur 3 herë, Trupi6 

Gjykues vendos të përfundojë pyetjet dhe kundrapyetjet nga7 

Mbrojtësja e Viktimave. 8 

Dhe do të bëjmë pyetje shtesë sot edhe në 3 shkurt 2022.9 

Mbrojtjes do t’i miratohet kërkesa në qoftë se ka, të thërrasë10 

z. Humolli si dëshmitar të Mbrojtjes për paraqitjen e provave.11 

Gjatë kësaj faze Mbrojtja mund të ngrejë të gjitha pyetjet që12 

gjykon të përshtatshme në seancë private.13 

Me kaq mbyllet urdhri gojor. 14 

Shumë mirë. Tani mund të vazhdojmë me pyetjet e drejt për15 

drejta për Dëshmitarin 4849, të thirrur prej ZPS-së.  16 

Znj. Asistente e Gjykatës, a mund të na e sillni17 

dëshmitarin në sallë? Faleminderit.18 

  [Dëshmitari vijon dëshminë]19 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]20 

[Përmes videolidhjes] Mirë se erdhe z. Humolli.21 

DËSHMITARI:  Mirë se ju gjetëm.22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]23 

[Përmes videolidhjes] Si ndjeheni?24 

DËSHMITARI: Shumë mirë. 25 
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KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]1 

[Përmes videolidhjes] Më bëhet qejfi. 2 

Z. Humolli, përpara se të vazhdojmë me pyetjet nga3 

Prokuroria e Specializuar, nga Prokurori i Specializuar, dua4 

t’ju informoj lidhur me një vendim nga Trupi Gjykues që kemi5 

vendosur të vazhdojmë me pyetjet, jo vetëm nga Prokuroria e6 

Specializuar, por edhe nga Mbrojtësja e Viktimave, edhe nga7 

Avokatët Mbrojtës. 8 

Sot paradite ju thashë se rrethanat ishin disi ndryshe,9 

por do të vazhdojmë sot, nesër dhe mbase pasnesër, sepse ishte10 

caktuar si ditë. Pra do t’ju drejtojnë pyetje edhe Gjykatësit11 

dhe më pas, më vonë gjatë këtyre procedurave, në qoftë se12 

Mbrojtja vendos t’ju thërrasë si dëshmitar nga ana e tyre, do13 

ju thërrasim përsëri si dëshmitar dhe atëherë do ju drejtohen14 

pyetje në seancë private. Dhe në këtë rast, Trupi Gjykues15 

shpresojmë të jenë të pranishëm fizikisht në sallën e gjyqit.16 

E kuptuat?17 

DËSHMITARI: Po. Jam në dispozicion të Gjykatës. 18 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]19 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit.20 

Ia jap fjalën z. Prokuror. Ju lutem vazhdoni me pyetjet21 

prej palës thirrëse. 22 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit e nderuar23 

Gjykatëse.24 

Py. Mirëdita z. Humolli. Besoj se para jush keni hartën e25 
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zonës së Prishtinës, rajonit të Prishtinës. A po jo?1 

Pë. Po.2 

Py. Para pushimit po diskutonim se si u niset ju dhe z. Salih3 

Mustafa nga Prishtina. Dhe na thatë se vazhduat për të shkuar4 

në fshatin Barilevë, apo jo?5 

Pë. Po.6 

Py. A mund të na shënoni në hartën që keni përpara,7 

Prishtinën, duke e rrethuar Prishtinën?8 

Pë. [Shënon]9 

Py. Tani, mund të bëni një rreth të ngjashëm për fshatin10 

Barilevë, ku ndodhet fshati Barilevë?11 

Pë. Duhet të jetë këtu, por për shkak se janë shkronja të12 

vogla, nuk vërehet, por duhet të jetë kjo pjesa këtu. 13 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Mund ta afrojmë pak nëse, sepse14 

tek versioni i hartës që kam unë, ky vendi është i dukshëm në15 

fakt. Por mbase mund ta zmadhojmë pak hartën, që të jetë më e16 

qartë. 17 

SEKRETARI I GJYKATËS: [Përkthim] Z. Prokuror, mund t’i18 

kërkoni dëshmitarit ta bëjë edhe një herë ju lutem?19 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 20 

Py. Ju lutem, përsëriteni edhe një herë.21 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Pak më të madhe, në qoftë se22 

mundeni. Është pak e vështirë kjo se pastaj kërkesa ime do të23 

jetë që të shënojmë edhe një vend tjetër. A mund ta zmadhojmë24 

pak për dëshmitarin që ta shohë vendndodhjen ku është dhe25 
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pastaj ta zvogëlojmë. Dhe në qoftë se është në gjendje ta1 

shohë hartën edhe në plan më të vogël, atëherë. 2 

Py. Z. Dëshmitar, e shihni fshatin që diskutuam? Barilevën e3

shihni?4

Pë. Po.5 

Py. Tani, në qoftë se e zvogëlojmë ngadalë, vazhdoni ta6 

shihni shënimin?7 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] A mund ta zvogëloni pak që të8 

shohim të gjithë hartën? 9 

Py. A mund të rrethoni fillimisht Prishtinën10 

Pë. [Shënon]11 

Py. Tani, rrethoni Barilevën?12 

Pë. [Shënon]13 

Py. Gjithashtu, a mund të rrethoni Llapashticën, ju lutem?14 

Pë. Llapashtica duhet të jetë këtu diku. 15 

Py. Në rregull. E kuptoj. E shoh që është një vend afër, po16 

mbase është në të njëjtin vend, rreth të njëjtit vend.17 

Faleminderit.18 

 Për të qartësuar për procesverbalin, kur u larguat nga19 

Prishtina dhe Salih Mustafa thatë ishte bashkë me ju. Shkuat20 

në Barilevë dhe pastaj vazhduat drejt Llapashticës, por Salih21 

Mustafa nuk vazhdoi me ju, apo jo?22 

Pë. Po.23 

Py. A e dini ju ku shkoi Salih Mustafa kur u nda nga ju?24 

Pë. Nuk e di ku ka shku. Por e di që u ndalëm në lagjen e25 
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Llumnicëve me pushu aty dhe unë kam vazhdu. 1 

Py. A mund të na thoni z. Humolli, sa kohë qëndruat bashkë me2 

Salih Mustafën në Barilevë? 3 

Pë. Nuk jam i sigurt për sa kohë, për arsye se në momentin4 

kur jemi nda, besoj që s’kemi ndejt shumë gjatë bashkë. Për5 

arsye se tërë kohën kemi bisedu duke ecur dhe aty kur jemi6 

nda, jemi nda. Ai është ndal aty, unë kam vazhdu ma tutje. Nuk7 

kam përgjigje për, sa kemi qëndru bashkë në lagjen e8 

Llumicëve. Po sigurisht derisa kemi ba zgjidhje prej njësitit9 

të Llumnecëve që me vazdhu për në rrugën për Llapashticë. 10 

Py. A ju kujtohet në cilën pjesë të ditës u ndatë me Salih11 

Mustafën në Barilevë? Në çfarë momenti të ditës?12 

Pë. Kjo duhet të jetë pasdite. Për orë të saktë, nuk e di.13 

Py. Nga përgjigja juaj e mëparshme, kuptoj se ju po ecnit nga14 

Prishtina drejt Barilevës, bashkë me Salih Mustafën, apo jo?15 

Pë. Po.16 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Do të doja ta shënoja këtë17 

hartë për çështje identifikimi. 18 

Py. Pra ju thatë se ky udhëtim drejt Barilevës ishte në19 

këmbë. A e dini ju në qoftë se Salih Mustafa gjatë vitit 199920 

gjatë luftës, në qoftë se Salih Mustafa ndonjëherë udhëtonte21 

në atë zonë me makinë?22 

Pë. Ka qenë e vështirë me udhëtu me makinë në pjesën, për23 

shkak se ashtë dash me kalu rrugën që ka qenë e kontrollume24 

prej forcave serbe. Detyrimisht është dasht me e kalu atë25 
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pjesë në këmbë, nuk ka pas nevojë me rreziku me veturë kur ka1 

pas mundësi me kalu në këmbë dhe ka ba zgjidhje të tjera2

këndej.3

Py. E kuptoj këtë rrugën nga Prishtina drejt Barilevës që4 

bëtë ju dhe z. Mustafa në këmbë. Unë e kuptoj këtë. Por pyetja5 

ime është më e përgjithshme, a e dini ju në qoftë se6 

ndonjëherë z. Mustafa gjatë luftës, fokusohemi në vitin 1999,7 

a përdorte makinë ai? A dini ju nëse përdorte makinë?8 

Pë. Kam përdor unë makinë, ka përdor dhe Salihu makinë. Por,9 

pas fillimit të bombardimit të NATO-s, janë zhvilluar ngjarjet10 

krejt në pozicione ma të ndryshme, për shkak se lëvizjet e11 

forcave serbe kanë qenë të paparashikueshme. Kur ato u12 

detyruan me ik nga bombardimi i NATO-s dhe ne nuk kemi pas13 

mundësi me lëviz me makina, ashtu sikur kemi lëviz përpara14 

bombardimit të NATO-s.15 

Dhe një detaj që duhet me e pas të qartë edhe NATO-ja ka16 

bombardu kamionët e UÇK-së, se nuk ka mund me i identifiku a17 

ashtë kamion i forcave serbe, apo i UÇK-së. Dhe në këto18 

rrethana edhe Ushtria Çlirimtare e Kosovës ashtë dasht me pas19 

kujdes me lëvizjet me makina. 20 

Py. Thatë që UÇK-ja duhet të ishte e kujdesshme, por nuk21 

thatë që UÇK-ja nuk lëvizte me automjete.22 

Pë. Ka lëviz me mjete sipas nevojës. Por në pozicionet kur23 

kanë qenë afër rrugës, afër vijës në të cilat janë zhvilluar24 

luftimet, gjithsesi nuk ka pas mundësi me lëviz me makina.25 
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Vetëm në periferi diku ku ka qenë shumë larg pozicioneve të1

luftimit.2

Py. Z. Humolli, sot përpara se të bënim pushimin na thatë se3 

në një moment u kandiduat, ishit në pozitën e komandantit për4 

Administratën Civile, na thatë sot, që ndodhi në dhjetor të5 

vitit 19999, ky emërim?6 

Pë. Ashtu duhet të jetë. Nuk e di datën e saktë, por duhet të7 

jetë fundi i vitit ’98.8 

Py. Dëshiroj që të flas për datat.9 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Dhe i kërkoj leje të nderuarve10 

Gjykatës, që të lexoj një deklaratë shumë të shkurtër, një11 

pjesë të shkurtër të deklaratës të z. Humolli, të cilën ia ka12 

dhënë ZPS-së.13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]14 

[Përmes videolidhjes] Mund të vazhdoni.15 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Dëshiroj që të mbështetem tek16 

deklarata që i ka dhënë ZPS-së z. Fatmir Humolli me numër17 

ERN100954-TR-ET, Pjesa 1, RED, faqja 9, rreshtat 21 deri në18 

24.19 

PY. Ja çfarë keni thënë ju në lidhje me kohën se kur jeni20 

vendosur në atë pozicion. Pyetja e Prokurorit: 21 

 “Dhe pastaj, po kjo pozita e dytë e komandantit për22 

Administratën Civile”?23 

 Dhe ju thatë që:24 

 “Në vjeshtën e atij viti, 1998. Që do të thotë pas25 
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tetorit”. 1 

Sot thatë që diku nga dhjetori i 1998 jeni caktuar në2 

këtë pozitë. Ndërkohë që ZPS-së i keni thënë në vjeshtë, pas3 

muajit tetor. Mund të themi se nuk jeni i sigurt as për këto4

data?5

Pë. Në Kosovë, më 22 dhjetor fillon stina e dimrit. Deri më6 

22 dhjetor është vjeshtë. Dhe nuk mund me thanë me detaje se7 

çfarë date është.8 

Py. Po, e kuptoj. Po kështu sot na thatë se, që nga emërimi9 

në pozitën e komandantit të administratës civile, pra kjo10 

pozita e dytë që keni mbajtur në UÇK, jeni angazhuar në11 

zhvillimin e strukturave të administratës civile, kështu12 

është?13 

Pë. Po.14 

Py. Po kështu na treguat disa vende apo vend ndodhje, ku po i15 

zhvillojnë këto struktura. Përmendët Prishtinën, përmendët16 

Podujevën. Ky zhvillim i këtyre strukturave, a kërkonte shumë17 

punë organizative nga ana juaj?18 

Pë. Gjithçka ka pas kohën e vet. Në këtë fazë, për shkak të19 

zhvillimit dinamik të proceseve, ne e kemi marre mandatin për20 

me e kriju administratën. Dhe ne kemi studiuar mundësitë se21 

cilët persona me u aktivizu nëpër komuna, në qoftë se çlirohen22 

nga Ushtria Çlirimtare e Kosovës. 23 

 Gjithçka ka qenë parapërgatitje që në momentin kur të24 

çlirohet komuna, të vendosim në mënyrë automatike përgjegjësit25 
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të cilët do të merren me krijim e administratës përkatëse1 

nëpër komuna. 2 

Py. E kuptoj që nga momenti i çlirimit, besoj se e keni3 

fjalën për qershorin e vitit 1999, apo jo?4 

Pë. Përgatitjet tona kanë qenë që kurdo që të çlirohen5 

qytetet, menjëherë me pas mundësi me emëru personin përgjegjës6 

për me ndërtu administratën komunale në vendin përkatës. 7 

Vendin ku është çliru. 8 

Py. E kuptoj. Dëshiroj që të përqendrohemi tani në muajt e9 

parë të aktivitetit tuaj si komandant i administratës civile.10 

U emëruat, u caktuat të themi diku midis tetorit dhe dhjetorit11 

të vitit 1998. Por të përqendrohemi tek pjesa e parë, fillimi12 

i vitit 1999. Ky zhvillim i Administratës Civile, a nuk13 

kërkonte shumë nga ana juaj që të vizitonit këto vende të14 

ndryshme, fshatra, qytete dhe krahina?15 

Pë. Ka qenë nevoja me lëviz, mirëpo për shkak të krijimit të16 

kushteve të ofensivës së vazhdueshme, ne kemi ba përpjekje që17 

lëvizjet tona të jenë ma të pakta në këtë drejtim. Për arsye18 

se kemi pas paraprakisht një mbrojtje civile të organizuar në19 

nivel të Zonës Operative të Llapit, që kemi pas mundësi me u20 

orientu përmes zonës së administratës që e ka pas mbrojtja21 

civile. Dhe gjithçka ka shkuar në kombinim me Administratën22 

Civile që e kanë pas prej Shtabit të Përgjithshëm dhe me23 

mbrojtje civile që u zhvillua në Zonën Operative të Llapit. 24 

 Në këtë periudhe ende s’ka pas në fillim, një projekt-25 
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rregullore të saktë se si do të zhvillohet prej Shtabit të1 

Përgjithshëm. Dhe ne kemi qenë duke prit dhe duke punu për me2 

i ba rregulloret se si do të zhvillohen.3 

Py. E kuptoj. Por nga ajo që na thatë përpara si një person4 

që ishte komandat për Administratën Civile, ju po i zhvillonit5 

këto struktura civile lokale, apo jo?6 

Pë. Unë isha i emëruar për me i zhvillu. Dhe ne ishim në këtë7 

periudhë duke pritur projekt-rregulloren e Shtabit të8 

Përgjithshëm për me vazhdu ma tutje me punë konkrete. 9 

Py. Ky zhvillim, apo ta them ndryshe, aktivitetet tuaja a nuk10 

kërkonin që të takohej edhe me njerëz në territorin e zonës11 

operative të Llapit? 12 

Pë. Po. Jam taku, kanë ardh për shembull Nexhit Syla, i cili13 

ashtë zgjedh kryetar i komunës së Prishtinës. Ka ardh në Zonën14 

Operative të Llapit, Llapashticë. Ka ardh Naser Grejçevci që15 

ashtë zgjedh kryetar i komunës së Fushë-Kosovës.  Dhe bisedat16 

kanë qenë menjëherë se si do të zhvillohet më tutje.17 

Py. E kuptoj. Mbase kam pyetjen e fundit për këtë. A jeni18 

angazhuar në zhvillimin e ndonjërës prej brigadave në zonën19 

operative të Llapit në vitin 1999?20 

Pë. Ka qenë gjendje lufte dhe kudo që ka pas betejë dhe ku21 

kam qenë duke qëndru aty, kam qenë pjesë e asaj aktiviteti. 22 

Py. E kuptoj. Ishte më precize pyetja ime. Ju, a keni qenë i23 

angazhuar, i përfshirë në organizimin apo krijimin e ndonjërës24 

prej brigadave në zonën operative të Llapit?25 
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Pë. Kam qenë në organizim të Zonës Operative të Llapit dhe1 

kam qenë pjesë e organizimit të secilës brigadë. Kam2 

kontribuar me njerëz, me strukturën tonë e cila ka qenë3 

politikës Lëvizja Kombëtare për Çlirimin e Kosovës dhe asnjë4 

brigadë nuk ashtë ba pa kontributin edhe tonit. 5 

Py. A nuk u krijua brigada në vitin 1999, në Zonën Operative6 

të Llapit? Një brigadë, nuk u krijua atëherë?7 

Pë. Është krijuar Brigada 153, në 1999. Kurse në 1998 kanë8 

qenë dy brigada, 151 dhe 152. Kurse guerilja BIA ka9 

funksionuar prej periudhës së ilegalitetit dhe ka vazhdu10 

vazhdimisht veprimtarinë. Kanë qenë këto tri, katër formacione11 

në fillim të 1999 që kanë funksionu në zonën operative të12 

Llapit. 13 

Py. E kuptova. Një pyetje të fundit për Brigadën 153, të14 

cilën e cekët. Cila ka qenë përfshirja e juan në krijimin e15 

kësaj brigade në vitin 1999?16 

Pë. Ka qenë përfshirja ime për arsye se, Adem Shehu ka qenë17 

epror i Republikës së Shqipërisë që i ka stërvit njësitet e18 

Lëvizjes Kombëtare për Çlirimin e Kosovës në kazermat në19 

Tiranë dhe i kam propozu Zonës Operative të Llapit, që ai të20 

zgjidhet komandant i Brigadës 153. 21 

Py. Po fizikisht, a keni bërë udhëtime për ta krijuar këtë22 

brigadë?23 

Pë. Fizikisht kemi lëvizur vazhdimisht dhe kur është bërë24 

brigada, besoj se e kam marrë autorizimin nga komanda e Zonës25 
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Operative me i ndërtu. Dhe nuk jam i sigurt në momentin kur u1 

legalizu si brigade, a kam qenë aty prezent, a jo. S’jam i2

sigurt.3

Py. Ju kuptova. Për të folur për datat. Në deklaratën që i4 

keni dhënë Avokatit të mbrojtjes dhe e kemi diskutuar këtë5 

deklaratë edhe më herët sot, nuk ishit i sigurt për ndonjë6 

ditë të veçantë duke thënë se keni hyrë në Prishtinë diku7 

rreth datës 28 mars 1999. 8 

T’ju lexoj një pjesë të deklaratës suaj, që ka të bëjë me9 

datat e asaj kohe, një pjesë e deklaratës që i keni dhënë ZPS-10 

së.11 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Me lejen e të nderuarës12 

Gjykatëse, do të lexoj një pjesë të deklaratës që i ka dhënë13 

ZPS-së me numër ERN100954-TR-ET, Pjesa 2, faqe 28, rreshti 914 

deri në 12.15 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]16 

[Përmes videolidhjes] Mbase znj. Sekretare mund ta nxjerrë në17 

ekran?18 

Z. Prokuror, do të dalë në ekran?19 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Mund ta vendosim në ekran.20 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]21 

[Përmes videolidhjes] Preferoj që të vendoset në ekran.22 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Po. Këtë mund ta bëjmë. 23 

Py. Pyetja që ju bëri Prokurori juve për hyrjen në Prishtinë24 

ishte si vijon:25 
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 “Dhe thatë që keni hyrë në Prishtinë së bashku. Cila mund1 

të jetë data e hyrjes”?2 

 Përgjigja që keni dhënë është: 3 

 “Datat mund të jenë ose 31 mars ose 1 prill. Por nuk jam4 

i sigurt për këtë”.  5 

 Ju kujtohet që i keni thënë kështu Prokurorit?6 

Pë. Mua vetëm më kujtohet që, kam treguar që për data nuk kam7 

siguri të plotë, por jam i bindur që ka qenë fundi i marsit8 

dhe fillimi i prillit. Arsyeja është se, më 24 mars ka fillu9 

bombardimi dhe kanë vazhdu shumë ditë deri sa ka marrë vendim10 

ushtria serbe për me e përzënë popullatën prej vendit. 11 

D.m.th. është një periudhë kohore që unë nuk mundem me të12 

thanë sot për data të sakta, ashtu siç s’kam thanë as atëherë13 

që ka datë të saktë. Mirëpo fundi i marsit, e tash kur14 

llogaritet me –- ky proces që u zhvillu 2-3 ditë, d.m.th.15 

lidhet qe ajo. Nuk di se si me e sqaru këtë ma ndryshe. 16 

Py. Z. Humolli, për të përmbledhur atë që sapo thatë. Nuk17 

mund të jeni i saktë për datat e hyrjes në Prishtinë, mund të18 

ketë qenë dhe data 28 prill, sepse është fundi i marsit. Mund19 

të jetë 29 prill, mund të jetë 30 prill, mbase 31 prill? 20 

Pë. Unë këtë moment, edhe atëherë kur më ke pyet, kur të kam21 

thanë se është fundi i marsit dhe fillimi i prillit, së paku22 

unë atëherë në atë moment s’e kam kujtu që marsi ka 31 ditë.23 

Edhe shumë logjika tregon që, deri sa atëherë lidhet ma24 

ndryshe d.m.th. derisa e kam precizue fillimin e prillit dhe25 
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fundin e marsit, kjo nuk ka logjikë ndryshe, pos se ajo prej1 

30, 31 dhe më 1 prill. 2 

Për arsye se jam i sigurt që më 1 prill ka kaluar kolona3 

nga Prishtina, kolona e parë, në Maqedoni. Dhe na kanë4 

informuar veprimtarë të cilët kanë qenë në Maqedoni dhe ka pas5 

ushtarë gjatë kolonës, ushtarë të gueriljes.  Nuk ka pas6 

mundësi me shku 1 kilometër e mos me pas një ushtar të7 

gueriljes në kolonën e popullatës. 8 

Py. Po përpiqem të kuptoj më mirë se me sa saktësi ju9 

kujtohen këto data.  Ju thatë që për shembull, kolona e parë e10 

njerëzve që shkoi drejt Maqedonisë, siç e kuptoj -- unë e kam11 

lexuar me hollësi deklaratën që i keni dhënë Avokatit të12 

Mbrojtjes dhe po kështu është dhe deklarata që na keni dhënë13 

neve. Ju nuk përmendët kurrë këtë lëvizje të njerëzve drejt14 

Maqedonisë si një pikë orientimi kohore për ju, për të mbajtur15 

mend datat. Vetëm tani po na e thoni, po na e tregoni. 16 

A mund të na thoni pse nuk ia keni përmendur këtë17 

Mbrojtjes, Avokatit të mbrojtjes, apo pse nuk e keni përmendur18 

këtë në deklaratën që i keni dhënë Prokurorisë?19 

Pë. Arsyeja se atëherë, as Prokurori, as Avokati nuk kanë20 

kërkuar sqarime të detajuara siç po kërkon tani. 21 

Py. Po. Por sot na thatë kur i jeni përgjigjur disa prej22 

pyetjeve të mia, që nuk jeni i sigurt mund të jetë fundi i23 

marsit. Por s’jeni i sigurt për datat. Dhe unë e kuptoj që24 

edhe në momentin kur ia keni dhënë deklaratën Mbrojtjes dhe25 
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Prokurorisë, nuk keni qenë i sigurt për datat, sigurisht. Por,1 

edhe në atë kohë mund të na jepnit një pikë orientimi kohor,2 

të thoshit që, “Po, më kujtohet sepse atëherë në atë datë ka3 

qenë një grup njerëzish që kanë shkuar në Maqedoni”. Pse s’na4 

e përmendët që atëherë, duke qenë se as atëherë nuk ishit i5 

sigurt për datat? 6 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, nëse mundem?7 

Besoj se...8 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]9 

[Përmes videolidhjes] Z. Avokat, ju lutem më prisni deri sa10 

t’ju jap fjalën.11 

Mund të vazhdoni, z. Avokat. 12 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, mua më duket13 

që dëshmitari i është përgjigjur kësaj pyetje. Të përsëritet e14 

njëjta pyetje, nuk është se do të marrë ndonjë përgjigje15 

tjetër, të ndryshme, sipas mendimit tim. 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]17 

[Përmes videolidhjes] Z. Prokuror, mund të vazhdoni që të18 

përpiqeni që të merrni një përgjigje nga dëshmitari. Por mos19 

harroni se po flasim po për të njëjtën gjë. E kuptoj se ku20 

doni të dilni.21 

Vazhdoni, por po i afrohemi një momenti që më duket se po22 

përsëriten përgjigjet.23 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E kuptoj, e nderuar Gjykatëse.24 

Aspekti që ceket këtu ka rëndësi të madhe për çështjen. Ne e25 
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dimë sigurisht, që kjo puna e datave është me rëndësi.1 

Me lejen tuaj, do të vazhdoj shumë shkurt dhe pastaj do2 

të kaloj në një temë tjetër. Bëhet fjalë për të kuptuar se sa3 

mirë i kupton datat dëshmitari pas 22 vjetësh që kanë kaluar4 

pas gjithë këtyre ndodhive. Kjo ka rëndësi, ka rëndësi dhe për5 

thelbin e kësaj çështje gjyqësore. 6 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]7 

[Përmes videolidhjes] Z. Prokuror, arsyeja pse po ju lejoj që8 

të vazhdoni me këto pyetje është pikërisht për këtë, kjo është9 

arsyeja. Sepse edhe unë kuptoj që ka rëndësi për çështjen10 

gjyqësore, por dua që t’ju rikujtoj që edhe unë e kuptoj atë11 

që thotë Avokati i Mbrojtjes. 12 

Mund të vazhdoni. 13 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 14 

Py. Z. Humolli, nga e dini që kolona e njerëzve që ju15 

përmendët, ka kaluar më datë 1 prill dhe jo të themi më 3016 

mars, 29 mars, 31 mars?17 

Pë. Na ka informuar vëllai i Salih Mustafës që ka kalu me18 

kolonën. Dhe vëllai i Salih Mustafës ka qenë ushtar i19 

gueriljes. Edhe prej ushtarëve që e kanë pas për detyrë secili20 

me qenë në pozicione të ndryshme nëpër popullatë. Vala e21 

popullatës i ka qit atje dhe lajmërimet e para janë ba të22 

tilla. Prej atyre ne jemi liru edhe kemi ec për Llapashticë. 23 

Py. Vërtetë. Përgjigja juaj është se si u informuat, kush ju24 

informoi. Pyetja që bëj unë është, nga e dini ju që kjo ishte25 
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data?1 

Pë. Deri sa më 1 prill kemi ec për në Llapashticë, ditën e2 

parë ata kanë ec për në Maqedoni.3 

Py. Edhe njëherë, sepse ka shumë rëndësi, sepse po na4 

shpjegoni se çfarë ndodhi, se çfarë zhvillimesh po ndodhnin.5 

Por pyetja ime është kjo, si ju kujtohet që kjo ishte data? Ka6 

një pikë orientimi kohor? Për shembull, pak më herët na thatë7 

që më datën 24 mars ishte bombardimi i NATO-s, që është një8 

ngjarje shumë e kujtueshme. 9 

 Por, pas atij momenti, pas 24 marsit deri më datë 110 

prill, ka shumë ditë. Dhe nga ajo që na thatë ju mund te kenë11 

ndodhur shumë gjëra. Për shembull ju cekët se siç e kuptuat,12 

forcat serbe mund të organizonin një masakër në Prishtinë,13 

shkuat vetë aty. Mirëpo ka dhe shumë ngjarje gjatë këtyre14 

datave.15 

 Sepse dua të jemi preciz për këto data. Nga jeni ju i16 

sigurt, si mund të jeni ju i sigurt se ishte data 1 prill që17 

jeni larguar nga Prishtina dhe s’ka qenë një datë tjetër? Mund18 

të ishte 28 mars, 29, a 30, a 31? 19 

Pë. Por deri sa më kujtohet që në prill kam shku në20 

Llapashticë, d.m.th.  ka pas mundësi me qenë datë tjetër. 21 

Py. Kuptoj. E kuptoj që shkuat në Llapashticë dhe jua thatë22 

Gjykatësve që po, shkuat. Aty diku në një moment u ndatë nga23 

Salih Mustafa në Barilevë. Por pyetja është, jo për ku, për24 

kur? Si mund të jeni preciz për atë datë, me çfarë pike kohore25 
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orientoheni ju që dilni me këtë rezultat që është data1 

precize. 24 marsi, besoj jemi dakord, kishte disa ditë që2 

kishte kaluar. Mund të kishin ndodhur shumë e shumë gjëra të3 

tjera ndërkohë. Nga jeni kaq i sigurt që ishte data 1 prill?  4 

Pë. Derisa juve ju kam thanë atëherë më 1 prill, Avokatit i5 

kam thanë më 1 prill, unë sigurisht jam bazuar në ngjarjen që6 

ne kemi marrë informacione. Dhe atëherë ju nuk keni pyet se si7 

na ka ardhur informacioni. 8 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, dëshiroj9 

që të citoj, të lexoj një pjesë të shkurtër të deklaratës së10 

dëshmitarit për kohën kur po shkonte nga Prishtina me Salih11 

Mustafen. Sot na tha, por ka thënë të njëjtën gjë në12 

deklaratën që ka i dhënë ZPS-së, është që vazhdoi me Salih13 

Mustafën deri në Barilevë, aty u ndanë dhe ai vetë pastaj14 

vazhdoi drejt Llapashticës. Kjo është ajo që i ka thënë ZPS-15 

së, por edhe që thotë sot.16 

Py. Megjithatë z. dëshmitar, dua që të kthehemi tani tek17 

deklarata që i keni dhënë Mbrojtjes, Avokatit Mbrojtës për18 

këtë udhëtim nga Prishtina.  19 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Është deklarata që i ka dhënë20 

Mbrojtjes Fatmir Humolli me numër 2, me numër DSM00119 deri në21 

00133, faqe 5.22 

Py. Dhe kështu i keni thënë Mbrojtjes. Pyetja që ju bëri23 

Avokati ishte:24 

 “Udhëtuat së bashku në Llapashticë”?25 
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Së bashku me Salih Mustafën. 1 

Dhe përgjigja juaj ishte: 2 

“Po, unë dhe Salih Mustafa shkuam në Llapashticë. Ejupi3 

qëndroi në Sharban. Salihu u kthye menjëherë në Sharban. Prej4 

aty nuk e di. Mori detyrën nga komanda dhe vazhdoi më tutje”.5 

Pra, nga kjo deklaratë që i keni dhënë Mbrojtjes, duket6 

se bashkë me Salih Mustafen keni shkuar deri në Llapashticë.7 

Sot na thatë se ai nuk vazhdoi me ju deri aty? Pra, çfarë8 

ndodhi me saktësi, kjo që na keni thënë sot dhe i keni thënë9 

ZPS-së, apo ajo që i keni thënë Avokatit Mbrojtës, që Salih10 

Mustafa ju shoqëroi juve?11 

Pë. Kjo është e vërteta që po jua them juve, që jemi nis12 

bashkë. Edhe Avokatit ia kam thanë, nuk e di se si e ka marrë13 

Avokati. Por e vërteta është që ne jemi nisur bashkë. Kena pas14 

plan me shku bashkë deri atje dhe aty kena marrë vendim, për15 

shkak që i kena pa ngjarjet të njëjtët në Prishtinë, që unë me16 

i raportu Shtabit të Zonës, kurse Salihu është ndal për me u17 

kthy për në Sharban. 18 

 Edhe tash si u kthye, nuk e di. Ai u ndal tek Llumnishtë,19 

unë atë s’e kam përcjell. Mua më ka përcjell njësiti i20 

Llumnishtëve për Llapashticë dhe kjo ka qenë ngjarja e21 

vërtetë. 22 

Py. Kuptoj. A nuk do pajtoheshit me mua që ka mospërputhje23 

midis deklaratës që i keni dhënë Avokatit Mbrojtës që, “Salihu24 

shkoi me mua deri në Llapashticë” dhe asaj që thoni sot këtu25 
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si dëshmi që Salihu nuk erdhi deri në Llapashticë, por u ndamë1 

në Barilevë? A shini mospërputhjen? 2 

Pë. Në thelb nuk ka mospërputhje, por ka përputhje në qasje3 

si po e ban. Unë e kam lexu, Gjykata ma ka dhënë me e lexu4 

deklaratën që jua kam dhënë juve dhe që ia kam dhënë Avokatit.5 

Por deklaratat që i kam lexu tek Avokati janë shumë -- shihet6 

qartë që dikush që e ka njohur gjuhën shqipe, e ka marrë7 

deklaratën direkt nga unë. Kurse deklaratën që e kam lexu nga8 

Prokurori, shihet që është marrë e përkthyer nga anglishtja,9 

dikush njëherë e ka përkthyer në anglisht, e dikush e ka10 

përkthyer prej anglisht në shqip, që shpesh herë vjen një11 

mospërputhje.12 

 Mirëpo është e saktë ajo që kam thanë e që po them13 

tashti.14 

Py. Kuptoj. Ajo që po përpiqem që t’ju bëj të kuptoni është15 

që, me kaq shumë mospërputhje ku për gjithë këto distanca16 

gjeografike dhe vendndodhje të ndryshme gjeografike, si mund17 

të jeni i sigurt për datat, kur s’ju kujtohet edhe me saktësi18 

nga ana gjeografike a keni udhëtuar apo jo bashkë, deri ku19 

keni shkuar bashkë me të? Kjo është pyetja.20 

Pë. Me Salih Mustafën kemi shkuar shumë herë në Llapashticë,21 

bashkë. Dhe kur më ka pyet Avokati, ka qenë pozicioni që unë22 

nuk kam qenë i sigurt. Kurse Prokurori më ka pyet shumë ma23 

vonë dhe në këtë kohë kam pas mundësinë me mendue ma esëll tek24 

pyetjet e juaja. Për këtë ju kam thënë juve më të detajume se25 
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sa Avokatit. 1 

E kjo s’përputhje për shkak të dinamikës se si u2 

zhvillue, nuk duhet me u pa diçka e jashtëzakonshme. Unë ju3 

kam tregu se ne s’kemi pas guxim me mbajt ditar. Se po ta4 

kishim pas ditarin jua kishim dorëzu juve dhe e kishit pas të5 

saktë se çfarë është zhvillu për çdo ditë. Edhe sot unë do6 

isha shumë i kënaqur se e kisha shkru një histori të7 

veprimtarisë time. Por për shkak të rrethanave, veç duhet me i8 

mendu ngjarjet, e jo me i kuptue dit se si janë zhvillu. 9 

Sikur sot jam unë në Gjykatë. Unë kam udhëtu më 30,10 

seanca mbahet në të parin. D.m.th. janë ngjarjet të cilat mund11 

të jenë me telashe ngandonjëherë me i kuptu drejt. Se unë jam12 

nis më 30 prej shtëpisë, më kujtohet prej shtëpisë kur jam13 

nis, kurse seanca fillon në të parin këtu. D.m.th.  nuk po më14 

duket diçka e pakuptueshme, që doni me kuptu. 15 

Py. E kuptoj. Pra, me pak fjalë ju e pranoni se versioni juaj16 

ka ndryshuar sa u takon datave dhe vendeve, sepse kemi pasur17 

versione të ndryshme për datat dhe për vendet. Sot, për18 

shembull, në dëshminë e sotme –- e ZPS-së, pra ndryshon19 

dëshmia që keni dhënë sot me dëshminë që i keni dhënë20 

mbrojtjes.21 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse. 22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]23 

[Përmes videolidhjes] Zoti Humolli, a mund t' i hiqni pak24 

kufjet ju lutem?25 
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Avokati Mbrojtës, fjala është për ju. 1 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuara Gjykatëse, nuk besoj2 

se dëshmitari duhet t’i pranojë të gjitha pyetjet prej3 

Prokurorisë. Pra linja e pyetjeve “A e pranoni këtë”, “A e4 

pranoni atë”, mendoj se dëshmitari e ka dhënë dëshminë, këto5 

po thotë dhe të pranojë diçka si përfundimtare prej ZPS-së nuk6 

është diçka që po thotë dëshmitari. Pra ai nuk po e thotë7 

këtë. 8 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]9 

[Përmes videolidhjes] Avokati Mbrojtës, nuk mendoj se është10 

problematike mënyra e formulimit kur thotë “a e pranoni se”.11 

Zoti Prokuror, mund të vazhdoni, por përpiquni të kuptoni12 

pse ka mospërputhje, në dëshmitë e dhëna sipas ZPS-së. Ju13 

lutem bëni pyetje, që dëshmitari t’ju shpjegojë këto14 

mospërputhje. 15 

Zoti Prokuror, ju lutem vazhdoni.16 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, do17 

përpiqem të jem sa më i shkurtër. 18 

Zoti Humolli, është diçka shumë e rëndësishme sepse më19 

duket sikur memoria juaj ka ndryshuar në këto dëshmi. Janë20 

dhënë dëshmi, versione të ndryshme Mbrojtjes. Dhe sot kemi21 

diskutuar version tjetër që i është dhënë ZPS-së. 22 

Pra e thatë edhe sot. Sot na thatë, na jepni një version23 

që ndryshon disi edhe nga deklarata që i keni dhënë ZPS-së 24 

edhe Mbrojtjes. A jeni dakord me mua kur them se memoria juaj,25 
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kujtesa juaj ka ndryshuar sa u takon datave, pra fundi i1 

marsit siç thoni ju?2 

Pë. Nuk jam dakord, për arsye se unë e kam preçizu, është3 

fundi i marsit dhe fillimi i prillit dhe për data nuk dua me4 

diskutu. Çështja -- është e kotë që të diskutojmë për data. 5 

Py. Z. Humolli, a mund të më thoni nëse e keni takuar Sali6 

Mustafën në ndonjë periudhë gjatë muajit janar të vitit 1999?7 

Pë. Po s’ka pas raste se s’ka mujt me e taku Salih Mustafën. 8 

Py. A mund t’i thoni përfaqësuesve të Gjykatës datat e sakta9 

kur e keni takuar Salih Mustafën në muajin janar të vitit10 

1999? Çfarë datash saktë?11 

Pë. Nuk muj me caktu asnjë datë, saktë është –- po takimet12 

kanë qenë javore dhe është -- datat në atë kohë për neve kanë13 

qenë pjesa dërrmuese të njëjta. S’ka pasur ujkende , s’ka14 

pasur kurrgjë hiç. Kanë qenë krejt ditë lufte. 15 

Py. Kjo është krejt e kuptueshme. Tani në qoftë se i16 

referohemi muajit janar, ku i mbanin këto takime ju dhe me z.17 

Mustafa? Ku i kishit këto takime?18 

Pë. Po shumicën e takimeve i kemi pasur në Sharban, ka qenë19 

edhe takime edhe në Rimanishte, ka qenë takimet në20 

Llapashticë, varësisht prej nevojave dhe rrethanave me të21 

cilat jemi takuar 22 

Py. Pra po flisni për takime që i kishit ju dhe z. Sali23 

Mustafa në janar të vitit 1999, apo jo?24 

Pë. Për çdo muaj kjo –- këto takime të natyrave të takimeve25 
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me Salih Mustafën, me eprorët, ne i kemi pasur kudo që kena1 

lëviz. Kah kena lëviz, i kemi takue eprorët e brigadave, të2 

njësiteve përkatëse. Dhe kur kam qenë në pjesën e Gollakut, e3 

kemi takue -– Brigadës 153. Kur kam qenë në pjesën -– kah4 

Llapashtica, ka qenë 151-shi, 152-shi. Kur kam shkuar në5 

Çiçavicë i kam takuar të brigadës 142, të zonës operative të6 

Shalës. 7 

Py. Nëse flasim tani për muajin shkurt të vitit 1999, a mund8 

të na japësh datën apo datat e sakta të takimeve që keni pasur9 

me Salin Mustafën?10 

Pë. Kisha pas dëshirë me i pas krejt datat e sakta e me t’i11 

dhanë. 12 

Py. Z. Humolli, gjatë luftës, flas për vitet 1998-1999, a13 

kishit ndonjë strategji personale si të përgatiteshit ju vetë14 

në qoftë se do ju kapnin ju vetë forcat serbe? 15 

Pë. Ka pas pak gjasa me na kap forcat serbe, por në rast se16 

flitet për ndonjë variant të mundshëm për të na arrestuar, kam17 

qenë i përgatitur për të mos folur me ta. Ashtu siç kam18 

deklaruar aty që veç pakti ishte parë varianti presionit,19 

s’kisha fol as me ty, hiç.20 

Py. Është e vërtetë, ma thatë.21 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, me lejen22 

tuaj do t’i lexoj dëshmitarit nga një pjesë që ka dhënë –- nga23 

deklarata që i ka dhënë ZPS-së lidhur me datat. 24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]25 
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[Përmes videolidhjes] Ju lutem vazhdoni. 1 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] I referohem deklaratës së ZPS-2 

së, nr. 100954-TRANSKRIPTIMI-ET, Pjesa 2, faqe 24, rreshti 25,3 

dhe faqja 25, rreshti 15. Pra në faqen 24, rreshti i fundit,4 

dhe në faqen tjetër, pra faqja 25, është rreshti nga 1 deri në5 

5. 6 

Py. Kjo është ajo që i keni thënë Prokurorit, z. Hummolli.7 

Dhe ju lutem kini parasysh pyetjen time për strategjinë tuaj8 

personale, si do të përgatiteshit ju vetë në qoftë se ju9 

kapnin. Ju thatë, rreshti 25: 10 

“Dhe ju duhet të dini se gjatë asaj periudhe kohore,11 

përgatitesha vetë për të harruar ngjarjet”. 12 

Pyetja e Prokurorit ishte: 13 

“Po pse?”14 

Dhe ju thatë: 15 

“Sepse dilja dhe rreziku ishte se mund të më arrestonin,16 

nga forcat serbe dhe kjo ishte mënyra se si ne përgatiteshim.17 

Të mos u tregonim asgjë forcave serbe”. 18 

A ja keni thënë këto Prokurorisë, z. Humolli?19 

Pë. Po. Po, e saktë është. Vetëm me sa di, Prokurori dhe kjo20 

Gjykatë është sot gjykata e Kosovës, nuk është gjykatë serbe.21 

Dhe as kemi të bëjmë ne –- dhe ka një dallim, domethënë në22 

qoftë se aludohet në diçka që – tjetër. Domethënë unë e23 

vlerësoj dhe e di që Kuvendi i Kosovës e ka bërë këtë Gjykatë24 

e për ata jemi të hapur dhe kam ardhur vullnetarisht për të25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Fatmir Humolli (Seancë e hapur)  Faqe 74
Pyetje nga z. Michalczuk

KSC-BC-2020-05   1 shkurt 2022

ndihmuar Gjykatën për mos me gabu kjo Gjykatë në raport me1 

gjendjen, që jam shumë i bindur që prej së larti e keni2 

vështirë me e kuptue se si janë zhvilluar ngjarjet atje.3 

Py. Keni të drejtë, z. Humolli, as nuk mund të imagjinoj.4 

Prandaj jeni dëshmitar, të na tregoni për zhvillimet. Pra e5 

pohoni që i keni thënë ZPS-së që kishit një strategji, t’i6 

harronit ngjarjet -- se po përgatiteshit t’i harronit7 

ngjarjet. Pra a është kështu?8 

Pë. Është e saktë kjo. Më ka ndodhur që me lëviz vetëm me9 

letërnjoftim dhe për mos me rreziku qytetarët dhe gjithmonë në10 

këto raste ka pasur mundësi që policia me na arrestu. Por deri11 

sa kemi lëvizur kur kemi qenë të armatosur, policia s’ka pasur12 

gjasa me na arrestu. Domethënë në këto raste kur kemi lëvizur,13 

ka ndodhur në vitin 1998 me lëviz nga Pllava në autobus deri14 

në Prishtinë dhe e kam përdoru letërnjoftimin fals dhe15 

gjithmonë ka pasur rrezik ata me na identifiku në bazë të16 

figurës por jo në bazë të letërnjoftimit. 17 

Py. Z. Humolli, le të vazhdojmë. A e patë Sali Mustafën18 

sërish gjatë luftës, pas atij takimit që patët në Prishtinë?19 

Pë. Sigurisht se po. 20 

Py. A mund të na tregoni se kur ka ndodhur dhe ku ka ndodhur?21 

Pë. Nuk jam i sigurt por takimi –- por e kam takue në Sharban22 

për shkak që ofensiva serbe ka qenë për me përzënë popullatën23 

nga pjesa e Gollakut dhe tash, që është më e saktë, është koha24 

kur unë e kam takuar në mënyrë –- kur janë larguar të25 
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plagosurit prej Zllashit, për -- në prapavijë të armikut, në1 

Koliq. 2 

Py. Për shkak të kësaj çështjeje, le të fokusohemi pak te3 

takimi në Zllash që ju sapo përmendët. A mund t’i thoni Trupit4 

Gjykues ose të gjithëve ne, kur ndodhi ky takim me Sali5 

Mustafën në Zllash?6 

Pë. Po duhet të jetë -– prapë nuk guxoj me të thënë datë të7 

saktë, por një ditë ose një ditë e gjysmë pa përfunduar8 

ofensiva serbe në Zllash dhe kur i kena transportuar të9 

plagosurit dhe njerëzit pa armë, prej Zllashit për në Koliq,10 

dhe në këtë pjesë e ka bërë -– e organizuan Salih Mustafa me11 

Sejdi Veselin dhe unë kam qenë pjesë që i kam ndihmuar dhe në12 

këtë transport ka marrë pjesë zëvendëskomandant i brigadës,13 

Salih Mustafa, dhe Rahman Dini, në kuadër -– që ka qenë14 

anëtari i Shtabit të Brigadës. 15 

Py. E kuptoj. Thatë që nuk mund të na jepni datë të saktë.16 

Megjithatë, do të doja t’i dija këto data prej jush. Mundohuni17 

të ktheheni pas në kohë. Disa data na i thatë për takimin në18 

Prishtinë me Sali Mustafën. 19 

Kështu që përpiquni, po përpiqem t’ju pyes, më me20 

saktësi. Po me afërsi, a mund të na i jepni datat kur jeni21 

takuar me Salih Mustafën në Zllash? Me afërsi.22 

Pë. Ka mundësi me i tregu datat por nuk ka pasur mundësi me23 

shku edhe ditë pa u takuar dhe për atë unë nuk kam të24 

evidentuara data. Kurse për misionet për me larguar të25 
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plagosurit prej Zllashit, për shkak të ofensivës, që e di që1 

ka përfunduar diku nga 19-20 prilli dhe duhet të jetë këto dy-2 

tre ditë, domethënë, që kam qëndruar edhe vetë në Zllash. 3 

Py. Pra, ju thatë -– po kthehem pak te transkriptimi -– ju4 

thatë se ofensiva serbe përfundoi më 19 dhe 20 dhe dy ose tre5 

ditë më pas ishit në Zllash. A është e saktë, nuk jam i sigurt6 

a eckam kuptuar mirë. A mund të na e sqaroni, se nuk është7 

shumë i qartë edhe regjistrimi këtu?8 

Pë. Dy ose tre ditë pa përfunduar ofensiva në Zllash, kam9 

qenë në Zllash. 10 

Py. Pra ishit në Zllash asokohe. Si u takua me Salih11 

Mustafën. Ç’po bënte ai atje, kur e takuat ju në Zllash?12 

Pë. E kam taku të Brigadës 153 dhe kurrë nuk e di se çfarë ka13 

bërë Salih Mustafa.  Po e di që Shtabi i Brigadës 153 ka marrë14 

vendim për t’i larguar njerëzit e paarmatosur dhe të15 

plagosurit nga zona e luftimit, me i largu pjesën dërrmuese të16 

ushtarëve dhe për ta shndërruar atë pjesë të zonës së luftimit17 

me grupe më të vogla, për me dëmtue forcat serbe e me pas dëme18 

më të vogla në civilë dhe në ushtarë tanët. 19 

Py. Kur shkuat në Zllash në atë kohë, prej nga cili vend20 

shkuat, që prej ku? Ku kishit qenë më përpara se të shkonit në21 

Zllash?22 

Pë. Rimanishtë, Sharban, domethënë kjo pjesë ku po23 

zhvilloheshin luftimet, për të mbrojtur popullatën civile dhe24 

detyra e pjesës dërrmuese të eprorëve ka qenë që të jenë pjesë25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Fatmir Humolli (Seancë e hapur)  Faqe 77
Pyetje nga z. Michalczuk

KSC-BC-2020-05   1 shkurt 2022

-- sa më afër ushtarëve gjithkund. Dhe në qoftë se eprorët1 

janë afër betejës me ushtarët, ushtarëve ju ka rritur motivimi2 

për lufte dhe në të njëjtën kohë rezistenca u bë më e3 

fuqishme. Për ata ka pasur viktima civile më pak se sa në të4 

tëra zonat e tjera operative, kur shihet në këtë drejtim.5 

Py. E kuptoj. A ishit në këto vendndodhje që përmendët në6 

fillim të prillit dhe në kohën që shkuat në Zllash pas7 

ofensivës serbe? Pra a ishit në këto vendndodhje që ju8 

përmendët?9 

Pë. Komandën e Zonës Operative të Llapit, kur kam qenë, ka10 

qenë fillimi i prillit. Sa ditë kam qëndruar atje nuk e di,11 

por mbas një jave ose 10 ditëve, janë zhvilluar luftimet në12 

pjesën e Sharbanit, Koliqit, Rimanishtes, që ka qenë një vijë13 

e luftimit. Dhe në këtë periudhë kam kaluar në këtë pjesën nga14 

Rimanishta dhe Sharbani. Domethënë është periudha e dhjetë15 

ditëshit ose gjysma e prillit.16 

Py. Na thatë se u takuat me Salih Mustafën.  Se pyetja ime17 

ishte për takimin që patët me Salih Mustafën në Zllash, në18 

kohën që përmendët, pas ofensivës. Pra kur patë Salih19 

Mustafën, çfarë po bënte ai, çfarë ishte duke bërë? Thatë që u20 

takuat me të. E kuptoj që kishit komunikim mes njëri-tjetrit.21 

Po pyetja ime ishte: ç’po bënte kur e takuat?22 

Pë. Tani nuk po di se si me e vlerësu se çfarë ishte duke23 

bërë. Por vendimi që është marrë për të larguar të plagosurit,24 

jam i bindur që edhe Salih Mustafa ka qenë pjesë në Shtab të25 
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Brigadës. E tash unë nuk e kam të evidentuar, për të pasur1 

mundësi me të tregue ty. Por përderisa Brigada ka marrë vendim2 

që me i përcjellë Salih Mustafa, Sejdi Veseli, Rrahman Dini,3 

dhe unë me qenë, dimë -– me i përcjellë këta të plagosur dhe4 

njerëz që nuk kanë pasur armë në atje [e pakuptueshme],5 

atëherë – domethënë, ka diskutuar, ose ka qenë pjesë e asaj6 

strategjie për largim të të plagosurve. 7 

Py. Salih Mustafa, konkretisht a morri pjesë në zhvendosjen e8 

të plagosurve prej Zllashit, e patë ju konkretisht ta bënte, a9 

kishte marrë pjesë? E pe që po merrte pjesë vetë personalisht10 

në zhvendosjen e personave të plagosur prej Zllashit?11 

Pë. Ka qenë personalisht Salih Mustafa. Për arsye se ka qenë12 

ushtar një mik i tij që ka qenë i plagosur dhe më kujtohet për13 

shkak të tij, që ka qenë te të plagosurit. 14 

Py. Pra e patë, e patë që po ndihmonte të plagosurit?15 

Pë. Jena kanë, domethënë -– ajo është -– edhe e kam parë,16 

edhe më ka parë, dhe domethënë lëvizjet e punët janë kanë të17 

përbashkëta për me transportu të plagosurit, në prapavijën18 

armike. 19 

Py. Ku i transportuat të plagosurit prej Zllashit? Ku i çuat20 

prej Zllashit?21 

Pë. Prej Zllashit kanë kaluar deri në një lagje të22 

Keçekollës. Dhe është pritur deri para mëngjesit për t’i23 

larguar në kohën kur s’ka pasur force serbe.  Me i larguar në24 

pjesën e Koliqit, ku në atë periudhë ishte zhvilluar ofensiva25 
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dhe forcat serbe ishin larguar prej Koliqit.  1 

Py. Pra, më përpara na thatë se patë Salih Mustafën në2 

Prishtinë dhe diskutuam me hollësi më përpara dhe se u larguat3 

së bashku në një moment, fundi i marsit, fillimi i prillit.4 

Dhe herën tjetër që e patë ishte kur po ndihmonte të5 

plagosurit pas ofensivës. A është e saktë?6 

Pë. Unë nuk po tregoj që e kam parë edhe herët e tjera, po7 

kjo është më e përqëndrume për shkak të transportit të të8 

plagosurve. Është më e evidentuar në trurin tim edhe –- mirëpo9 

logjikisht nuk ka pasur mundësi me shkue 10-20 ditë mos me i10 

takue eprorët. Domethënë, pozicionet çfarë ka qenë, i11 

zhvillimeve të luftimit, është dashur krejt zona operative,12 

Llapi dhe komanda me qenë shumë aktive në të gjitha anët. 13 

E për atë evidencë të saktë nuk mund të them, për arsye14 

se takimet nuk kanë qenë diçka në [e pakuptueshme] kur tani që15 

po e shoh Gjyqtaren për herë të parë. 16 

Py. E kuptoj. Tani po të flasim për Zllashin, vendndodhjen e17 

Zllashit. Nga cili vend në Zllash u morën të plagosurit, për18 

t' u çuar drejt Koliqit, siç thatë vetë? Pra Salih Mustafa dhe19 

të tjerët, nga cila pjesë e Zllashit i morën të plagosurit,20 

pra këta që morën pjesë në evakuim. Nga cila pjesë e Zllashit21 

i morën për t’i çuar drejtë Koliqit?22 

Pë. Po lagjja Zllash i ka diku afër 20 shtëpi, diçka –- nuk e23 

di sa, domethënë qendër e Zllashit ka qenë shkolla e Zllashit,24 

dhe shtëpi ka pasur rreth shkollës. Të plagosurit kanë qenë në25 
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bazë, në periferi të lagjes së Zllashit, mbi shkollën e1 

Zllashit. Për shkak të lartësisë dhe pozicionit që ka qenë, ka2 

qenë pozicion që ka pasur mundësi me u mbrojtur më lehtë, për3 

arsye se ka qenë më larg rrugëve dhe forcat serbe nuk kanë4 

mundur të depërtojnë lehtë atje. 5 

Py. Sa larg ishte ky vendi që i morët ju të plagosurit nga6 

shkolla që përmendët? Në kilometra, distanca? Pak a shumë sa7 

ishte distanca, nga vendi që i morët drejtë shkollës?8 

Pë. Nuk jam i sigurt sa. Nuk e di. 9 

Py. Një pyetje të fundit.10 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, në qoftë se11 

mundem?12 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]13 

[Përmes videolidhjes] Z. Humolli, a mund t’i hiqni kufjet ju14 

lutem?15 

Avokat, ju lutem vazhdoni. 16 

Z. VON BONE: [Përkthim] Po. Nuk jam i sigurt por17 

Prokurori po thotë – pra...18 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E kuptoj, mbase ka një19 

paqartësi me pyetjen e të plagosurve. Në transkriptimi është20 

në faqen 77, pyetja është në rreshtin 23: 21 

“Sa larg ishte vendi nga i cili morët të plagosurit nga22 

shkolla”. 23 

Më duhet ta sqaroj pak, po e mendoja edhe vetë.24 

Dëshmitari tha se të plagosurit ishin në shkollë. Pyetja ime25 
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ishte për distancën.1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]2 

[Përmes videolidhjes] Kështu e kuptova edhe unë. 3 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Dua ta sqaroj. Pyetja ime ishte4 

nga vendi prej të cilit u evakuuan dëshmitarët [sipas5 

përkthimit], në raport me shkollën: sa larg ishte vendi nga6 

shkolla? Po në fakt dëshmitari ju përgjigj pyetjes, po unë7 

mund ta sqaroj në qoftë se pyetja nuk ka qenë e qartë. 8 

Z. VON BONE: [Përkthim] Po, kjo ishte. Sepse në9 

transkriptim duket sikur të plagosurit ishin në shkollë. Po10 

mbase ju mund ta sqaroni. 11 

Faleminderit për sqarimin. 12 

GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Zonja Kryetare e Gjykatës,13 

pash dhe dëgjova se i akuzuari po reagonte. Mbase ju nuk e14 

vutë re aty ku jeni, por besoj se është mirë të marrim një15 

shënim për këtë. 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]17 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, jo nuk e dëgjova.18 

Z. Mustafa, juve nuk ju lejohet të merrni fjalën, në19 

qoftë se nuk ua japim fjalën. Dhe ju paralajmëroj dhe ky është20 

një paralajmërim zyrtar. 21 

Kam edhe një pyetje tjetër për dëshmitarin. Dëshmitari22 

kuptoni anglisht. Kuptoni anglisht, z. Humolli?23 

GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Mbase duhet ta përsërisni24 

pyetjen, zonja Kryetare.25 
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KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]1 

[Përmes videolidhjes] A kuptoni anglisht, a e kuptoni gjuhën2 

angleze, z. Humolli?3 

DËSHMITARI: [Përkthim] Jo, nuk e kuptoj. Veç e di kur që4 

po flitet anglisht. 5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]6 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit. Mirë. 7 

Z. Prokuror, m’u krijua përshtypja se dëshmitari ju8 

përgjigj pyetjes suaj. Nuk e di nëse e kuptova mirë, por për9 

ta pasur siç duhet në procesverbal, po them kështu:10 

përsëriteni pyetjen, ta dëgjojmë përgjigjen dhe të mos bëjmë11 

më diskutim për këtë. 12 

Falënderoj z. Avokat të Mbrojtjes që e ngriti këtë13 

çështje. 14 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Patjetër, e nderuar Gjykatëse,15 

do e përsëris pyetjen. 16 

Py. Pyetja ishte kjo: Sa ishte distanca midis shkollës së17 

Zllashit dhe vendit prej të cilit i evakuuat të plagosurit?18 

Pë. Nuk e di distancën e saktë sa ka qenë. Vetëm e di që ka19 

qenë më lart se sa shkolla, me lartësi mbidetare më të lartë20 

se shkolla.21 

Py. Një pyetje: për kohën, datat afatet. Kërkoj ndjesë se po22 

i kthehemi përsëri çështjes së kohës, po ka rëndësi faktikisht23 

për këtë çështje gjyqësorë. 24 

Që nga momenti që u ndatë me z. Salih Mustafa, secili në25 
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rrugën e vet, diskutuam për këtë takimin në Prishtinë dhe1 

pastaj u ndatë në Barilevë, deri në momentin kur u takuat me2 

atë në Zllash, me rastin e largimit të të plagosurve, kur e3 

keni takuar zotin Mustafa, me çfarë rasti. Nuk e di, në front4 

apo në takime për të shkëmbyer informacion. Çfarë kanë qenë5 

këto takime, me ç’raste?6 

Pë. Janë takime rutine, po jo takime të planifikuara por nuk7 

ka mundësi me shku dhjetë ditë mos me u takuar, për arsye se8 

betejat kanë qenë të tilla, që ne jemi detyruar të jemi afër9 

ushtarëve dhe afër -- sigurisht Sali Mustafa është dashur të10 

jetë afër informacioneve që vinin prej prapavijës së armikut.11 

E tash, ku jeni takue, nuk kam mundësi me e detalizuar,12 

për arsye se kanë qenë takime rutine dhe takimet rutinë nuk13 

mbahen të evidentuara. Nuk e di.14 

Py. Sa u takon vendndodhjeve të këtyre takimeve me Sali15 

Mustafën, gjatë këtyre dy pikave kohore që unë i përmenda, a16 

mund të na thoni ndonjë vend, mund të jetë fshat, vendndodhje17 

të tjera, ku jeni takuar me z. Mustafa brenda kësaj periudhe18 

kohore të cilën e përcaktova në pyetjen e mëparshme. 19 

Pë. Po derisa janë takime rutinë nuk kam ide për –- se s’e20 

kam preçizu kurrë ndonjëherë dhe nuk e di se ku jemi takuar,21 

por e logjikshme është se ka qenë e pamundur që të mos22 

takoheshim sepse kemi pasur lëvizje të përafërsisht të të23 

njëjti terreni.24 

Dhe betejat që u zhvilluan, u zhvilluan prej Batllavës,25 
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prej Rimanishtes, prej Lupqit, për të përzënë popullatën1 

civile dhe ne -- ka qenë pjesë e Podujevës, pjesë e fshatrave2 

të Prishtinës në anën e majtë të rrugës Prishtinë – Leskovc3 

dhe në anën e djathtë të rrugës Prishtinë – Orllan. Domethënë4 

ka qenë strategjia e ushtrisë serbe për të larguar popullatën5 

civile nga ajo pjesë. 6 

Py. Kalojmë tani në një temë disi më ndryshe, paçka që ka7 

lidhje me këtë, të paktë sa i takon vendndodhjes. Ndonjë8 

anëtar i familjes suaj a ka qëndruar në Zllash në vitin 1999?9 

Pë. Në vitin 1998 ka qëndruar vëllai dhe babai im, ka pasur10 

lëvizje andej, kurse në vitin 1999 ka qenë gruaja me dy11 

fëmijët e mi.12 

Py. Kur kanë qëndruar në Zllash, në vitin 1999?13 

Pë. Në prill të vitit 1999 ata janë larguar, domethënë me14 

ditë para se të fillonte ofensiva në Zllash.  Prej Zllashit15 

janë larguar, kanë shkuar për në Prishtinë. 16 

Py. A mund të më thoni datat brenda të cilave anëtarët e17 

familjes suaj, pra shoqja dhe fëmijët tuaj kanë qëndruar në18 

Zllash në prill të vitit 1999. 19 

Pë. Tre-katër ditë para se të fillonte ofensiva e Zllashit.20 

Ndërsa ata kanë qëndruar edhe në Rimanisht edhe në Sharban,21 

dhe për shkak të ofensivave që janë zhvilluar andej, kanë22 

kaluar në pjesën e Zllashit dhe tre-katër ditë kanë qëndruar23 

në Zllash, në shtëpitë përmbi shkollë.24 

Py. Na thatë se rreth kësaj kohe, pak a shumë, që edhe ju25 
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erdhët në Zllash. Siç thatë, familja juaj ka qëndruar aty tre1 

a katër ditë. Sa ditë përpara apo pas ardhjes së tyre në2 

Zllash keni shkuar edhe ju vetë në Zllash?3 

Pë. Unë kam shkuar në Zllash, në komandën e brigadës, kanë4 

lëvizur çdo javë dhe nuk kam ndonjë –- diçka preçize për shkak5 

se kanë qenë të ndërlidhura ushtrimet dhe luftimet me pjesën e6 

Sharbanit dhe Rimanishtes me komandën e brigadës 153. Se ato i7 

kanë takuar komandës së brigadës 153. 8 

Dhe unë kam qenë pjesë nga Sharbani, por ka ndodhur që të9 

lëviz deri në brigadë. 10 

Py. Kuptoj, ajo që dua të kuptoj, të gjej tani, është nëse11 

edhe ju vetë keni qenë apo jo në Zllash gjatë kohës kur ka12 

qenë edhe familja juaj në Zllash. Nuk e di a ka qëlluar13 

kështu?14 

Pë. Kam qenë kur ka qenë familja ime, kam qenë në Zllash. Se15 

familjen time e kam përcjellë për në –- me u drejtu kah16 

Prishtina, kurse babai im i ka përcjellë deri afër Prishtinës. 17 

Py. E përcollët familjen, por gjatë kësaj periudhe kohore,18 

gjatë këtij qëndrimi tre apo katër ditor të familjes suaj në19 

Zllash, ju vetë sa kohë qëndruat në Zllash aso kohe? Keni20 

qëndruar? Dy ditë? Tre ditë? Gjatë gjithë qëndrimit të21 

familjes aty?22 

Pë. Tre-katër ditë, deri sa u zhvillua operacioni për23 

largimin e të plagosurve kam qenë në Zllash.  Domethënë është24 

kjo periudhë kur edhe është larguar familja ime po edhe janë25 
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larguar të plagosurit. Ata –- një pjesë e madhe e familjarëve1 

të cilët kanë qenë në –- se s’ka pasur shtëpi në Zllash, se ka2 

qenë e stërmbushur me popullatë civile, një pjesë e madhe e3 

tyre kanë lëvizur për Prishtinë, edhe në kuadër të atyre të4 

familjes që kanë lëvizur për në Prishtinë, ka lëvizur edhe5 

familja ime. 6 

Nuk ka pasur ndonjë shtëpi, asnjë kulm që ka ekzistuar në7 

pjesën e Gollakut, nuk kam parë të strehuar civilë se8 

popullata e Gollakur është dhjetëfishuar në raport me gjendjen9 

çfarë ka qenë e banueshme në mënyrë të rregullt. Se janë10 

larguar popullata nga Prishtina, nga fshatrat e rrafshit të11 

Podujevës dhe ata kudo që kanë pasur një kulm, përpos çadrave12 

të cilat kanë qenë të improvizuara. Domethënë nuk ka pasur13 

asnjë shtëpi pa qenë e stërmbushur me gra e fëmijë.14 

Py. Kuptoj. Sa i takon kohës, dua të sqaroj mbase një gjë të15 

fundit. Po vinte ofensiva serbe, domethënë po afrohej ofensiva16 

serbe rreth kësaj kohe apo jo? Atëherë sa kohë para ofensivës17 

-– që të vinte ofensiva në Zllash u largua familja juan nga18 

Zllashi për në Prishtinë? Sa kohë para ofensivës?19 

Pë. Në –- filloi ofensiva në pjesën e djathë të rrugës20 

Prishtinë-Leskovc, domethënë një ditë para se me fillu21 

ofensiva. Për shkak se ofensiva serbe u zhvillua prej22 

fshatrave të komunës së Podujevës dhe e kanë përzënë23 

popullatën prej krejt pjesës së Gollakut dhe ka fillu me hy në24 

Prishtinë, me kolonë. Dhe në këtë periudhë ka hyrë edhe25 
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familja ime. 1 

Py. Po, sapo na treguat që familja juaj u largua afërsisht2 

një ditë para ofensivës. Mund të na thoni edhe një herë kur ka3 

filluar ofensiva serbe? 4 

Pë. Ofensiva, prej 18-ës me sa kujtoj. Domethënë në pjesën e5 

Zllashit ka ardhur me 19 ose 20-ën. Ajo ka kryer brenda –- për6 

një ditë është kryer, domethënë nuk po di saktë edhe unë7 

kështu me datë, por ofensiva që është zhvilluar, është8 

zhvilluar me një mësymje të gjithanshme dhe pjesa e – kjo9 

pjesa e Zllashit, e Mramorit ka qenë e rrethuar prej forcave10 

serbe prej të gjitha drejtimeve, dhe kanë bombarduar në mënyrë11 

të pandalshme që është detyruar me u larguar popullata. Në12 

përgjithësi, domethënë, ushtria serbe nuk ka pasur kapacitete13 

për të bërë luftime në disa fronte, po e njëjta brigadë ose –-14 

që ka krijuar një farë përvoje, e ka zhvilluar. Ajo që ka15 

zhvilluar betejat prej Podujevës deri në rrugën Prishtinë-16 

Lesvkovc ka vazhduar këndej. Por logjika e ushtrisë serbe, për17 

shkak se s’kanë pasur guxim me u përballë direkt me ushtarët e18 

UÇK-së, ajo ka shkuar me tokë të djegur, me i bombardu që të19 

mos me pas mundësi me qëndrue kurrkush. 20 

Py. Kuptoj. Na thatë se familja juaj u largua afërsisht një21 

ditë para ofensivës dhe na thatë se mund të ketë qenë rreth22 

datës 18 prill, kur mund të ketë filluar ofensiva. Pra mund ta23 

supozojmë, ta marrim me mend që janë larguar nga data 1724 

prill. Nuk e di nëse jeni më preciç, nuk ju kujtohet me25 
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saktësi data kur u largua familja?1 

Pë. Mundet me supozuar si të duam por nuk e di.2 

Py. Z. Humolli, ku ka qëndruar familja juaj në Zllash3 

asokohe? Mund të na tregoni disi për vendin ku kanë qëndruar?4 

Pë. Ju tregova që në shtëpitë që kanë qenë mbi shkollën e5 

Zllashit. Aty ka pasur me dhjetëra familje, sikur familja ime. 6 

Py. Sa larg ishte vendi ku ka qëndruar familja juaj në Zllash7 

nga shkolla që përmendët më përpara? Me kilometra, apo nëse8 

është më pak se një kilometër, me metra, pakë a shumë?9 

Pë. Jam që disa herë duke treguar që atë distancë nuk e mbaj10 

me e ditur, nuk e di. 11 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]12 

[Përmes videolidhjes] Z. Prokuror.13 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Po, e nderuar Gjykatëse. 14 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]15 

[Përmes videolidhjes] Më duket se këtë pyetje e kam dëgjuar16 

edhe më përpara por me fjalë të tjera. 17 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, më duket18 

më përpara pyetja ime ishte për distancën midis shkollës dhe19 

vendit nga janë larguar të plagosurit. Tani pyetja ime ishte20 

për distancën midis shkollës dhe vendit ku ka qëndruar familja21 

e dëshmitarit. Kështu ishte pyetja.22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]23 

[Përmes videolidhjes] Keni të drejtë, keni të drejtë. 24 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Unë kërkoj ndjesë nëse e bëj të25 
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njëjtën pyetje. 1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]2 

[Përmes videolidhjes] Nuk ka nevojë të kërkoni ndjesë. Mund të3 

vazhdoni. 4 

Z. MICHALCZUK:  [Përkthim] Faleminderit.  5 

Py. Z. Humolli, a jeni në dijeni për ekzistencën e ndonjë6 

spitali ushtarak në Zllash?7 

Pë. Unë në këto dy objekte ku ka qëndruar familja ime, ka8 

qenë një objekt që ka qenë spital dhe prej aty i kemi hequr të9 

plagosurit, që i kemi larguar për në Koliq. Domethënë janë ato10 

objekte ku ka pasur popullatë civile, ku ka qenë gruaja ime me11 

fëmijë dhe në të njëjtën kohë kanë qenë të plagosurit.12 

Py. Të flasim për të plagosurit, në kontekstin e qëndrimit të13 

familjes suaj në Zllash, të plagosurit kanë ardhur aty pasi u14 

largua familja juaj dhe shkoi në Prishtinë apo gjatë kohës që15 

ishte familja juaj aty në Zllash?16 

Pë. Jo, sa ka qenë familja ime, po, ka qenë –- janë kanë të17 

plagosurit, për arsye se ka pasur zhvillime nga pjesa e Vitis18 

së Marevcit që ka qenë -- luftimet kanë bërë dëme te ushtarët19 

tanë. Ka pasur të plagosur dhe ata janë larguar prej një20 

fshati të Viti e Marevcit, që i thonë, që është ndër shkollë,21 

përfund fshatit -– lagje të Zllashit dhe ajo pjesë janë22 

larguar -- ata që kanë qenë të plagosur janë larguar në pjesën23 

periferike.24 

Py. Z. Humolli, me lejen e Trupit Gjykues, dua që t’ju lexoj25 
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një pjesë të deklaratës që ja keni dhënë ZPS-së, pikërisht për1 

këtë gjë. 2 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]3 

[Përmes videolidhjes] Mund të vazhdoni. 4 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit, e nderuar5 

Gjykatëse.6 

E kam fjalën për transkriptimin e ZPS-së me numër7 

ERN100954-TR-ET, Pjesa 3, faqe 7 dhe fillon nga rreshti 208 

deri në rreshtin 25 dhe mbaron në faqen 8, në rreshtin 1.9 

Ju kërkoj ndjesë, të nderuar Gjykatës, doja t’i jepja10 

faqet e sakta është faqja 8. Por rreshtat 23 deri në 25. Dhe11 

pastaj rreshti nga 8 deri në 13.12 

Py. Pyetja e Prokurorit për këtë çështje ishte kështu: 13 

“Mirë, më falni. Të plagosurit erdhën aty pasi ishte14 

larguar familja juaj apo në të njëjtën kohë kur ishte aty15 

familja juaj. Mund të na thoni se çfarë ndodhi pak a shumë nga16 

koha”? 17 

Dhe përgjigja juaj ishte kështu? 18 

“Pasi u largua familja ime, sepse luftimet filluan pas19 

largimit të familjeve”. 20 

Çfarë po thoni këtu tani, pasi e dëgjoni këtë pjesë të21 

deklaratës. Pra ishin të plagosurit aty, a ishin aty -– a22 

ishte aty ende familja juaj apo ishte larguar par ase të23 

vendoseshin të plagosurit aty në atë vend?24 

Pë. Është -- veç që e di që Teuta Hadri, që ka qenë mjeke,25 
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është njohur me gruan time në Zllash. E tash, kjo dinamika e1 

zhvillimit, e presionet që kanë qenë në zhvillim të ngjarjeve2 

atëherë, domethënë nuk është shumë me rëndësi për mua, tash3 

për Prokurorin nuk e di, që e precizuat saktë. 4 

Por familja ime është larguar para ofensivës dhe të5 

plagosurit nuk kanë mujt me u largue më herët. Pak pa6 

përfunduar ofensiva, të plagosurit i kemi larguar. Por beteja7 

është zhvilluar para ofensivës për mësymje drejtë Zllashit. Se8 

tash ne po e kuptojmë veç marrjen e Zllashit nga forcat serbe,9 

por luftimet kanë qenë të shumë herë -– shumë ditë përpara. Të10 

plagosurit janë plagosur edhe më herët, sikur rastet e Vitisë,11 

Marevcit ose rastet e pjesës së Sharbanit, ku janë plagosur12 

njerëzit. 13 

Për këto nuk kam komente si me sqaru, por veç një gjë e14 

di që Teuta Hadri, që ka qenë e vetmja mjeke, i ka bërë15 

kontroll gruas sime edhe mbas luftës, për shkak se janë njohur16 

gjatë luftës.17 

Py. Ka pasur një moment kur familja juaj po qëndronte në18 

Zllash, gjatë të cilit edhe ju keni qëndruar me ata. Më lind19 

kjo pyetje nga fakti që na thatë që ka pasur disa zhvillime20 

dhe ishit shumë i zënë me punë për t’u përgatitur për21 

ofensivën e ardhshme. Por pyetja ime është kjo: kur familja22 

juaj qëndroi aty, ju a qëndruat me familje ndonjë pjesë të23 

kohës?24 

Pë. Unë e kam vizituar familjen. 25 
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Pë. Kur e vizitonit familje, ju kujtohet se në ç’vend kanë1 

qëndruar aty?2 

Pë. Ka qenë një shtëpi në kodër të atyre shtëpive që ka3 

banuar. 4 

Py. Familja juaj kishte zënë vetëm një dhomë të asaj shtëpie5 

apo të gjithë atë shtëpi? Ju kujtohet?6 

Pë. Në kohë lufte nuk -– s’ka pasur luks me pas mundësi me7 

nxanë shtëpi dikush dhe ka pasur civilë shumë që janë vendosur8 

shumë familje brenda një shtëpie. Meshkujt kanë ndenjur9 

jashtë, kurse gratë dhe fëmijët kanë ndenjur brenda. 10 

Py. Po. Por ju na thatë që familja juaj përbëhej nga shoqja11 

dhe dy fëmijët që kanë qëndruar në Zllash. Kështu?12 

Pë. Po.13 

Py. Shoqja dhe fëmijët po qëndronin në një dhomë të caktuar14 

të asaj shtëpie që na treguat?15 

Pë. Po sigurisht gratë e fëmijët kanë fjetur brenda. Po unë16 

takimet që kam bërë me ta i kam bërë në kuadër të atij oborri,17 

po nuk e di tash unë me detaje qysh jena taku aty, po18 

kryesorja është, domethënë, që i kam takuar fëmijët e mi atje.19 

Py. A mund të themi që ju nuk është se keni qëndruar me ata20 

gjatë kësaj kohe, po thjesht i vizitonit, i takonit, apo jo?21 

Pë. Po është periudhë e shkurtër. Zhvillime të cilat kanë22 

qenë shumë dinamike, kam bërë vizitë e sa kam qëndruar me ta23 

nuk më kujtohet. 24 

Py. Kur i keni  bërë vizitë familjes në këtë vendin që e25 
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përmendët, e keni bërë përpara kësaj ndërtese? Ku –- se thatë1 

që i kam takuar në oborr?2 

Pë. Edhe një herë pyetjen se -- 3 

Py. Patjetër. Nëse e bëj të paqartë, ju kërkoj ndjesë. Kur i4 

keni bërë vizitë familjes, thatë për këto takimet me gruan, me5 

fëmijët, thatë janë zhvilluar jo brenda ndërtesës por në6 

oborr. E kam kuptuar mirë përgjigjen tuaj?7 

Pë. Po. 8 

Py. Sa kohë mund të kenë zgjatur këto takime ose ky takimi?9 

Pra një ose më shumë takime? Ju shkonit aty, i keni takuar10 

anëtarët e familjes në oborr, pak a shumë sa mund të ketë11 

zgjatur një takim i tillë?12 

Pë. Nuk jam i sigurt sa është zgjatur por është me rëndësi që13 

kemi diskutuar për gjendjen çfarë është dhe e kam sqaruar që14 

duhet të hyjë në Prishtinë. 15 

Py. Unë e kuptoj që nuk mund të na thoni me shumë hollësi16 

saktësi se sa kanë zgjatur po mund të kenë qenë disa minuta,17 

sa për të informuar për zhvillimet e pastaj jeni larguar, i18 

jeni kthyer detyrave, punëve tuaja, apo më shumë se kaq? Mund19 

të na thoni diçka më shumë?20 

Pë. Nuk është çështje minutash, por është çështje orësh dhe21 

nuk – s’kam mujt vetë me ditë sa. Por e di që kam takuar, kam22 

takuar edhe prindërit e mi. Kështu. 23 

Py. Pra, e kam kuptuar saktë se jeni takuar në oborr me ata,24 

para disa ndërtesave dhe keni biseduar për orë të tëra me ata25 
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përpara këtyre ndërtesave. E kam kuptuar mirë? 1 

Pë. Po. 2 

Py. Z. Humolli, kur i keni bërë vizitë, kur keni biseduar me3 

ata, a ju është dhënë mundësia juve vetë që të vizitoni edhe4 

ndonjë prej ndërtesave në atë vend përveçse që keni biseduar5 

me familjen në oborr. Nuk e di a keni parë ndonjë prej6 

ndërtesave, a keni shkuar në ndonjë prej ndërtesave të tjera7 

në atë oborr?8 

Pë. Ka qenë edhe spitali i të plagosurve të cilët kanë qenë9 

aty dhe i kam takuar edhe të plagosurit edhe familjarët e mi.10 

Kanë qenë në një ndërtesë që ka qenë spitali për rehabilitim11 

të ushtarëve, të plagosurve dhe prej atij objekti janë larguar12 

të plagosurit për të kaluar në Koliq.13 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuara Gjykatëse, me lejen14 

tuaj dëshiroj që t’i lexoj dëshmitarit një pjesë shumë të15 

shkurtër të deklaratës që i është dhënë ZPS-së . 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]17 

[Përmes videolidhjes] Z. Prokuror, mundet por njëkohësisht dua18 

t’ju rikujtoj lidhur me orën. Ju sugjeroj që ta mbaroni atë19 

pjesë të pyetjeve që keni për sot që të rifillojmë nesër.20 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuara Gjykatëse, këtë do21 

sugjeroja edhe unë, se nuk kam shumë pyetje për këtë temë.22 

Mbase pak minuta dhe besoj e mbyllim për sot. 23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]24 

[Përmes videolidhjes] Shumë mirë, mund të vazhdoni. 25 
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Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 1 

Py. Z. Humolli, dëshiroj që t’ju lexoj një pjesë të2 

deklaratës së ZPS-së. Për procesverbalin, është deklarata me3 

numër ERN100954-TRANSKRIPTIMI-ET, Pjesa 3, faqe 7, rreshtat 154 

deri në 19. 5 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 6 

Py. Dëgjojeni këtë shkëmbim pyetje-përgjigje midis Prokurorit7 

dhe jush, z. Humolli. Pyetje:8 

“Kur qëndronit me familjen në atë kompleks, a keni9 

vizituar edhe ndërtesa të tjera të atij kompleksi apo keni10 

qëndruar vetëm përpara ndërtesës ku ka qenë familja juaj?”11 

Dhe ju thoni: 12 

“Jo, jo, nuk ishte nevoja që të shkoja përreth aty. Kisha13 

nevojë të qëndroja me familjen sepse kisha disa muaj që s’e14 

kisha parë familjen”.15 

Nga ky shkëmbim, nga kjo përgjigje z. Humolli, duket se16 

nuk është se keni shkuar në këto ndërtesat e tjera por jeni17 

përqendruar te familja juaj, te anëtarët e familjes, siç18 

thoni, sepse kishit disa muaj që nuk i kishit parë. A është e19 

vërtetë, është e saktë kjo që e keni thënë Prokurorit?20 

Pë. Është e vërtetë, e saktë. Dhomat ku ka qëndruar popullata21 

civile nuk i kam vizituar dhe në kontekst të kësaj, e kam22 

dhënë atë deklaratë para jush, domethënë, por nuk kem23 

diskutuar për të plagosurit në atë periudhë.  Domethënë të24 

plagosurit janë disa ditë para se të jetë finale –- ofensiva25 
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serbe për Zllashin, kanë qenë aty. 1 

Edhe unë –- familja ime ka ndenjur tre ditë ose katër,2 

domethënë këtu krejt -- është një zhvillim i ngjarjeve për tre3 

– katër ditë, për të cilat po diskutojmë. Dhe tash të4 

plagosurit –- nuk kam mujt mos me shku atje, mos me i vizitu.5 

Por për dhomat të tjera ku kanë qëndruar popullata civile, nuk6 

ka qenë korrekte prej meje me shku e me i vizitu.7 

Py. Për ta kuptuar diçka më mirë dhe mbase kjo do të jetë8 

gjëja e fundit që do të kërkoja më shumë saktësi. 9 

Kur ishte familja juaj aty, dhe ju i keni vizituar, keni10 

biseduar me ata. A e kam kuptuar saktë që ju nuk keni shkuar11 

në ndonjë prej vendeve të atij kompleksi, por kur u larguan12 

ata dhe kur filluan që të grumbullohen të plagosur aty, i keni13 

vizituar të plagosurit. E kam kuptuar qartë?14 

Pë. Pyetjet janë tu dalë jo të qartë për mua. 15 

Py. Ok, do ta perifrazoj. A e kam kuptuar unë saktë16 

deklaratën tuaj kur thatë se kur ishte ende familja juaj në17 

Zllash dhe ti shkoje i takoje, i vizitoje. I shije. Bisedoje,18 

i këshilloje të shkonin në Prishtinë. Ndërkohë nuk shkoje në19 

ambiente të tjera në atë kompleks. Por kur iku familja dhe20 

filluan të shtoheshin të plagosurit në kompleks, ti hyre për21 

t’i vizituar të plagosurit. A e kam kuptuar saktë deklaratën22 

tuaj?23 

Pë. Jo nuk e ke kuptuar drejtë për arsye se thashë që në24 

vizitat nëpër objekte ku kanë qëndruar familjarët e tjerë nuk25 
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i kam vizituar, por të plagosurit -– ata kanë ardhur, kanë1 

qëndruar tre-katër ditë prej – për shkak se betejat janë2 

zhvilluar më herët dhe ata kanë qenë të plagosur, dhe nuk kam3 

pasur mundësi me e vizitu familjen time, e mos me shku me4 

vizitu të plagosurit se kanë qenë aty. Domethënë të plagosurit5 

kanë qenë edhe sa ka qenë familja ime aty. Arsyeja që familja6 

ime është larguar një ditë para ofensivës, por edhe vendimi7 

për largimin e të plagosurve ka qenë tre-katër ditë përpara8 

prej brigadës. Domethënë kjo është logjika e ngjarjeve që tash9 

-- me detalizume, nuk po di se si me t’i sqaruar që të kuptosh10 

ti drejtë ngjarjet, si janë zhvilluar ato. 11 

Py. E vetmja paqartësi që unë kam lidhur me atë që thatë ju12 

është: te deklarata që i keni dhënë ZPS-së që unë përmenda më13 

përpara, ju thatë qartësisht se kur shkonit të vizitonit14 

familjen, nuk hynit në ndërtesat e tjera. Ishe i fokusuar te15 

familja se nuk i kishe takuar prej muajsh. Tani po na thua se16 

në fakt hyje te vendi ku ishin të plagosurit, konkretisht. 17 

Po përpiqem të kuptoj këtë mospërputhje, këtë18 

shpërputhje. A mund të na e shpjegoni këtë shpërputhje? Pse i19 

keni thënë ZPS-së se nuk hynit në vende të tjera por në fakt20 

keni hyrë te vendi ku ishin të plagosurit?21 

Pë. Unë tregova që s’kam hyrë në pjesët ku kanë qenë të22 

banuara me familjet të tjera dhe tregova që i kam vizituar23 

edhe të plagosurit.  Dhe tash, detaje me orën e saktë, këtu24 

janë vështirë dhe ti e ke vështirë ta kuptosh pa hyrë në kohën25 
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kur kanë ndodhur ngjarjet. Tash, ne që i kemi kaluar ato1 

ngjarje po i kemi të vështirë që t’i kthehemi atyre, e lere më2 

që ti të mundesh me hy në atë ngjarje duke dëgjuar mua, duke3 

dëgjuar të tjerët, duke dëgjuar, domethënë, variante të4 

ndryshme. 5 

Pra, duhet të kesh parasysh kohën dhe domethënë, në6 

minuta e sekonda sikur qe tash nuk muj me i ditë, në cilën7 

minutë folëm diçka, e cila është ngjarja më e afërt.8 

Domethënë, për këtë periudhë mund të tregoj se si ngjarje si9 

është zhvilluar, po të detalizume janë jo -- për mendimin tim10 

janë jo e drejtë për të bërë kërkesë për të sqaruar drejt, për11 

arsye e ma merr mendja nuk ka mundësi me të tregu. Se sikur të12 

kisha pasur mundësi edhe atëherë të kisha treguar gjithçka çka13 

ka pasur nevojë. Për atë unë jam paraqitur vullnetarisht për14 

të ndihmuar këtë Gjykatë. 15 

Domethënë këto duhet me i kuptue, që nuk ka pasur asnjë16 

herë tendencë për me ndryshu ndonjë deklaratë, as për ty, as17 

për avokatin, për arsye se jam shumë i bindur që asnjë ushtri18 

e rregullt nuk mund të bëjë luftë më të patë siç ka bërë UÇK-19 

ja. 20 

Py. Z. Huolli, kjo është shumë e vërtetë, ne nuk ishim atje21 

dhe kjo është pikërisht arsyeja pse po i bëjmë kaq shumë22 

pyetje. Ku, e qysh e tek, që të marrim sa më shumë detaje dhe23 

të marrim përgjigje sa më të qarta të mundshme prej jush. Dhe24 

faleminderit për dëshminë e sotme. 25 
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Të nderuar Gjykatës, me kaq mbyll pyetjet për ditën e1 

sotme. Do të vazhdoj nesër me disa tema të tjera, me disa2 

aspekte të tjera. 3 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]4 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, z. Prokuror. Është në fakt5 

16.06 dhe kjo është edhe mbyllja e ditës së sotme. Do të6 

vazhdojmë me pyetje drejtë z. Humolli nesër në orën 09.30. 7 

Z. Humolli, faleminderit shumë për kohën tuaj sot. Më8 

lejoni t’ju kujtoj se nuk duhet të diskutoni dëshminë tuaj me9 

askënd. 10 

  [Dëshmitari largohet nga salla e gjyqit]11 

GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Më falni që ju ndërpres, e12 

nderuar Kryetare e Gjykatës, por dëshmitari u largua nga salla13 

por do ta kthejmë për një minutë. Do ju njoftojmë kur të jetë14 

përsëri.15 

  [Dëshmitari hyn në sallën e gjyqit]16 

GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Sapo u ul. Ky është momenti17 

më i mirë për të vazhduar. 18 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]19 

[Përmes videolidhjes] Z. Humolli, e kuptova që u larguat në20 

fakt, po kisha edhe diçka për të shtuar. 21 

Do të vazhdojmë nesër në orën 09.30 dhe dua t’ju kujtoj22 

që të mos diskutoni dëshminë tuaj me askënd.  E kuptoni këtë?23 

DËSHMITARI: [Përkthim] E kam të qartë këtë.24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]25 
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[Përmes videolidhjes] Sidoqoftë, ju nuk duhet ta diskutoni në1 

këtë moment. 2 

Do ju shoqërojnë dikur nga Zyra Administrative, dhe uroj3 

të pushoni se ka qenë ditë e gjatë dhe do shihemi nesër në4 

mëngjes në orën 09: 30. Faleminderit për ditën e sotme. 5 

DËSHMITARI: [Përkthim] Faleminderit. 6 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]7 

[Përmes videolidhjes] Zonja asistente e gjykatës, ju lutem a8 

mund ta shoqëroni dëshmitarin jashtë sallës së gjyqit. Ju9 

faleminderit.10 

  [Dëshmitari largohet nga salla e gjyqit]11 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]12 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit, zonja asistente e13 

gjykatës.14 

Z. Prokuror, a ka ndonjë gjë që doni të parashtroni në15 

këto momente?16 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Jo në këto momente, e nderuar17 

Gjykatëse, faleminderit. 18 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]19 

[Përmes videolidhjes] Mbrojtësja e viktimave, a ka ndonjë gjë20 

që doni t’i parashtroni Gjykatës?21 

ZNJ. PUES: [Përkthim] Jo, faleminderit, e nderuar22 

Gjykatëse. 23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]24 

[Përmes videolidhjes] Faleminderit.25 
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Avokati Mbrojtës, a ka ndonjë gjë që doni të shtroni?1 

Z. VON BONE: [Përkthim] Po, shkurtimisht. Dua të2 

organizohem me zotin Mustafa në mënyrë që ta thërrisni, në3 

mënyrë të që kontaktojmë. Nëse mund të flas me dikë nga Zyra4 

Administrative, në mënyrë që të caktojmë një moment apo mënyrë5 

se si të komunikojmë me të.6 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]7 

[Përmes videolidhjes] Shumë mirë. Atë po ja lë këtë pjesë8 

Zyrës Administrative dhe nesër kur të vazhdojmë me pyetjet9 

prej ZPS-së ju do të keni një pushim më të gjatë nesër në10 

mënyrë që të diskutoni çështje krahas atyre që janë diskutuar11 

në pyetje prej palës thirrëse. Faleminderit.  12 

Atëherë falënderoj palët, Mbrojtësen e Viktimave për13 

pjesëmarrjen, falënderoj përkthyesit, stenografin, sigurinë14 

dhe të gjithë të tjerët për seancën e sotme dhe shihemi nesër15 

në orën 09.3016 

   --- Seanca mbyllet në orën 16.09.17
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